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Kungsbackarummet, Storgatan 37  
 
 
 Ärende Beteckning Förslag 

 Val av justerare  Stefan Jägnert 

1.  Svar på 
Utbildningsdepartementets 
remiss av utkast till 
lagrådsremiss om Skärpta krav i 
sfi (U2024/00641) 

2024-00198  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-
26, och översänder det som sitt svar till 
Utbildningsdepartementet. 

2.  Svar på Socialdepartementets 
remiss över Betänkandet "Vi 
kan bättre! Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus" (SOU 2023:62) 

2024-00081  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-
19, och översänder det som sitt svar till 
Socialdepartementet. 

3.  Svar på Boverkets remiss av 
förslag till föreskrifter om 
regionplan 

2023-00862  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-
11, och översänder det som sitt svar till Boverket. 

4.  Svar på Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementets 
remiss av promemorian 
Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning 

2024-00070  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-
27, och översänder det som sitt svar till Landsbygds- 
och infrastrukturdepartementet. 

5.  Begäran om medel för att 
främja välmående och motverka 
psykisk ohälsa - Individ & 
Familjeomsorg 

2024-00177  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller begäran och omfördelar  
1 000 000 kronor från centrala finansverksamheten 
för 2024 till nämnden för Individ & Familjeomsorg. 
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6.  Begäran om medel för att 
främja välmående och motverka 
psykisk ohälsa - Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

2024-00193  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller delvis begäran och 
omfördelar 400 000 kronor från centrala 
finansverksamheten för 2024 till nämnden för 
Gymnasium & Arbetsmarknad. 

Kommunstyrelsen avslår nämndens begäran för 
2025. 

7.  Begäran om medel för att 
främja välmående och motverka 
psykisk ohälsa - Förskola & 
Grundskola 

2024-00266  Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår nämndens begäran. 

8.  Avstämning om lokalplanering 
(från årshjul) 
 
Klockan 09:00-09:45 
 
Lovisa Eld 
Maria Rosenberg 
Ing-Britt Blomberg 
Julia Tryggvadottir Tollesson 
Christina Wenander 
Markus Mentzer 
Semir Robovic 
Mats Söderström 

2024-00024  - 
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9.  Information om arbetet med 
Kungsbacka Arena 
 
Klockan 10:00-11:00 
 
Sven Erik Bergström 
Lena Melvinsdotter 
Ing-Britt Blomberg 
Anna Rehnberg 
 
Service: 
Johanna Sodéus 
Peter C Johansson 
Maria Rosenberg 
Pia Eklund 
 
David Dagermark - Kultur & 
Fritid 
 
Jonas B Jonsson - Skanska 

2020-00547  - 

10.  Information om arbetet med 
förnyelse av styrmodell 
 
Klockan 11:05-11:35 
 
Christina Hermansson 

2023-00672  - 

11.  Information från ledamöter och 
förvaltning 

2024-00025  - 

 
Lisa Andersson 
ordförande 

Andrea Egerlundh 
kommunsekreterare 

 



  

Datum 

2024-03-26 
Diarienummer 

KS-2024-00198 
 
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning 

Patrik Johansson 
Kommunsekreterare 
patrik.johansson2@kungsbacka.se 
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TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Svar på Utbildningsdepartementets remiss av utkast till lagrådsremiss om Skärpta 
krav i sfi (U2024/00641) 
 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-26, och översänder det som sitt svar till 
Utbildningsdepartementet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kungsbacka kommun har lämnats tillfälle att yttra sig över Utbildningsdepartementets remiss av 
utkastet till lagrådsremiss om Skärpta krav i sfi (U2024/00641). 
I lagrådsremissen föreslås att rätten att delta i sfi som huvudregel ska gälla i tre år från den tidpunkt då 
eleven för första gången togs emot till utbildningen. Huvudmannen kan besluta om att förlänga den tid 
som eleven har rätt att delta i utbildningen, om tidsperioden inte har löpt ut och om eleven med hänsyn 
till sina personliga förhållanden har särskilda skäl. Ett sådant beslut ska få fattas för högst sex månader 
åt gången. Den totala tiden för förlängning ska inte få överstiga tre år. Särskilda skäl skulle exempelvis 
kunna vara att individen varit sjuk, föräldraledig eller under en period haft arbete eller andra aktiviteter 
som huvudmannen bedömer motiverar en längre tid i sfi. Det kan till exempel vara fråga om att eleven 
kombinerar sfi med någon annan typ av utbildning, exempelvis en yrkesutbildning. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, 2024-03-26 
Yttrande, 2024-03-26 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknads yttrande och ordförandebeslut, 2024-03-25 
Utbildningsdepartementets remiss av utkast till lagrådsremiss om Skärpta krav i sfi (U2024/00641) 
Kungsbacka kommuns yttrande över betänkandet Samverkande krafter – för stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk (SOU 2020:66), antaget av 
kommunstyrelsen 2021-03-23, § 91 

Beslutet skickas till 
Utbildningsdepartementet, nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad 

https://www.regeringen.se/contentassets/0d38b53a8e6546c6bae43e203c9371c9/utkast-till-lagradsremiss-skarpta-krav-i-sfi.pdf
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Beskrivning av ärendet 

Utredningsuppdrag  
Regeringen beslutade den 26 juli 2018 att ge en särskild utredare i uppdrag att utreda behovet av 
förändringar när det gäller kommunal vuxenutbildning i svenska för invandrare (sfi) och sfi i 
kombination med annan utbildning. Utredningen skulle bland annat utreda och föreslå hur det kan 
säkerställas att kommuner erbjuder individanpassad utbildning för nyanlända som ska ta del av sfi och 
annan utbildning enligt förordningen (2017:820) om etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare 
(dir. 2018:73). Utredningen antog namnet Stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med 
svenska som andraspråk (KLIVA).  

Utredningen redovisade sitt uppdrag den 12 juni 2019 i promemorian På väg – mot stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk (U2019/02278). Syftet var att den 
sammanhållna utbildningen ska ge deltagarna sådana kunskaper som de behöver för att kunna studera 
vidare eller etablera sig på arbetsmarknaden. Promemorian behandlades i propositionen En 
sammanhållen utbildning för nyanlända som har utbildningsplikt (prop. 2021/22:51). Propositionen 
bifölls av Riksdagen och lagändringarna trädde i kraft den 1 augusti 2022. 

Den 26 september 2019 fick utredningen i uppdrag att bland annat föreslå hur huvudmännens styrning 
och ledning kan förbättras inom sfi och sfi i kombination med annan utbildning. Utredningen skulle 
också föreslå hur huvudmännens ansvar för det systematiska kvalitetsarbetet inom sfi kan förtydligas 
och hur arbetet kan följas upp när det gäller såväl utbildning i egen regi som utbildning som utförs på 
entreprenad samt hur huvudmännens möjligheter att kontrollera verksamhet som utförs på entreprenad 
inom sfi kan stärkas (dir. 2019:65).  

Utredningen överlämnade i december 2020 betänkandet Samverkande krafter – för stärkt kvalitet och 
likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk (SOU 2020:66). Det är avsnitten 
6.4 och 6.5 samt delar av avsnitten 6.3 och 7.4 i betänkandet som behandlas i denna lagrådsremiss, det 
vill säga 

6.3 – Skärpta krav att varje kommun att aktivt verka för att nå dem i kommunen som har rätt 
till utbildningen och att motivera dem att delta i utbildningen 

6.4 – Rätten att studera sfi i annan kommun 

6.5 – Tidsbegränsad rätt till sfi 

7.4 – Individuell studieplan 

Efter att betänkandet överlämnades sändes det ut på remiss. Kungsbacka kommun var en av 
remissinstanserna som yttrade sig under 2021. Efter remissförfarandet har förslagen anpassats.  
I följebrevet till utkastet av lagrådsremissen har Utbildningsdepartementet klargjort att de endast vill 
ha synpunkter på avsnitt 6.4 (Rätten till sfi ska gälla i tre år [avsnitt 6.5 i betänkandet]) samt avsnitt 8 
(Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser). 

Utkastet till lagrådsremissen har skickats till nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad för yttrande. 

https://www.regeringen.se/contentassets/82847c1c20d94fb9973c4cbde06d2b56/samverkande-krafter--for-starkt-kvalitet-och-likvardighet-inom-komvux-for-elever-med-svenska-som-andrasprak-sou-202066/
https://www.regeringen.se/contentassets/82847c1c20d94fb9973c4cbde06d2b56/samverkande-krafter--for-starkt-kvalitet-och-likvardighet-inom-komvux-for-elever-med-svenska-som-andrasprak-sou-202066/
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Kommunal vuxenutbildning i svenska för invandare (sfi) 
Kommunal vuxenutbildning i svenska för invandare (sfi) är sedan den 1 juli 2016 en del av den 
kommunala vuxenutbildningen (komvux). Utbildningen syftar till att ge vuxna invandrare 
grundläggande kunskaper i svenska språket. Utbildningen syftar också till att ge vuxna invandrare som 
saknar grundläggande läs-och skrivfärdigheter möjlighet att förvärva sådana färdigheter. Utbildningen 
får ske på elevens modersmål eller något annat språk som eleven behärskar och ska i genomsnitt under 
en fyraveckorsperiod omfatta minst 15 timmars undervisning i veckan. Undervisningens omfattning 
får dock minskas om eleven begär det och huvudmannen finner att det är förenligt med utbildningens 
syfte. Huvudmannen ska verka för att undervisningen erbjuds på tider som är anpassade efter elevens 
behov och även i samarbete med Arbetsförmedlingen verka för att eleven ges möjlighet att öva 
svenska språket i arbetslivet, liksom att sfi kan kombineras med andra aktiviteter som 
arbetslivsorientering, validering, praktik eller annan utbildning. Utbildningen ska dessutom kunna 
kombineras med förvärvsarbete. 

Rätt att delta i sfi 
Hemkommunen är skyldig att se till att sfi erbjuds dem som har rätt att delta i utbildningen. En person 
har rätt att delta i sfi från och med andra kalenderhalvåret det år han eller hon fyller 16 år, om han eller 
hon är bosatt i landet och saknar sådana grundläggande kunskaper i svenska språket som utbildningen 
syftar till att ge. Varje kommun ska aktivt verka för att nå dem i kommunen som har rätt till 
utbildningen och för att motivera dem att delta i utbildningen. Utbildningen ska finnas tillgänglig så 
snart som möjligt efter det att en rätt till sfi har inträtt och om det inte finns särskilda skäl ska 
utbildningen kunna påbörjas inom tre månader. Kommunen ska också aktivt verka för att en nyanländ 
som omfattas av lagen (2017:584) om ansvar för etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare 
kan påbörja utbildningen inom en månad från det att han eller hon anmält sig till sfi hos kommunen.  

Kurser inom sfi  
Sfi bedrivs i form av fyra olika kurser: A, B, C och D, och är uppdelade på tre olika studievägar. De 
olika studievägarna riktar sig till personer med olika bakgrund, förutsättningar och mål. Studieväg 1 
vänder sig i första hand till personer med mycket kort studiebakgrund och studieväg 3 till dem som är 
vana att studera. Studieväg 1 utgörs av kurserna A, B, C och D, studieväg 2 av kurserna B, C och D 
och studieväg 3 av kurserna C och D. En elev påbörjar sina studier inom den studieväg och på den kurs 
inom studievägen som bäst passar hans eller hennes individuella förutsättningar. 
Kurserna på de tre studievägarna får olika utformning beroende på elevens studievana, 
utbildningsbakgrund och kunskaper i svenska vid kursstarten. En elev kan avsluta sfi efter respektive 
kurs. Alla elever ska dock ges möjlighet att studera till och med kurs D inom sin studieväg, med den 
anpassning som krävs för att eleverna ska uppfylla betygskriterierna. 

Genomströmningen i sfi 
I utkastet till lagrådsremissen konstaterar utredaren att genomströmningen i sfi är låg. För en kurs i sfi 
som avslutats 2018–2022 var den genomsnittliga tiden för elever på studieväg 1 mellan 44 och 57 
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veckor och på studieväg 3 mellan 26 och 34 veckor (Elever och studieresultat i kommunal 
vuxenutbildning 2022, Skolverket, dnr 2023:1336). Samtidigt deltar inte alla elever i sfi så länge att de 
uppnår godkänt betyg på den högsta kursen, kurs D. Dessutom är det endast ett fåtal av de som inte 
uppnått godkänt betyg inom ett par år som fortsätter sina studier. Under 2022 var det 46 procent som 
avbröt sin sfi-kurs (Elever och studieresultat i kommunal vuxenutbildning 2022, Skolverket).  

I dagsläget saknas detaljerad statistik över orsaker till avbrott i sfi. De som avbryter studierna eller gör 
studieuppehåll gör det enligt utredaren av olika skäl. Vissa avbryter för att de har fått ett arbete. Andra 
avbryter utan att ha fått arbete och utan tillräckliga kunskaper i svenska språket, vilket kan göra att 
dessa individer inte har möjlighet att etablera sig i samhället.  
Rätten att delta i sfi är i dag dessutom obegränsad i tid. Det betyder att vissa elever, till skillnad från de 
som avbryter utbildningen, deltar i sfi i många år utan att gå klart kurser och fullfölja utbildningen. Det 
finns alltså flera, och motsatta, skäl till den låga genomströmningen i sfi. 

Utredningens förslag  

6.1  Kommunen ska upprätta en handlingsplan för sina insatser för att nå dem som har rätt till sfi 
Kommunerna har sedan drygt trettio år tillbaka en lagreglerad skyldighet att aktivt verka för att nå dem 
i kommunen som har rätt till sfi och för att motivera dem att delta i utbildningen (20 kap. 29 § 
skollagen). I utkastet till lagrådesremissen lämnas förslag om att komplettera denna bestämmelse 
genom att i skollagen införa en skyldighet för kommunen att upprätta en handlingsplan för sina 
insatser för att nå dem i kommunen som har rätt till sfi och motivera dem att delta i utbildningen. 
Handlingsplanen ska enligt förslaget kontinuerligt följas upp och insatserna ses över så att de över tid 
blir så effektiva som möjligt.  

För att inte arbetet ska bli administrativt betungande kan det, om kommunen så väljer, utgöra en del av 
det kontinuerliga systematiska kvalitetsarbete som varje huvudman ska bedriva (4 kap. 3 § skollagen).  
Kommunerna förfogar också själva över vad handlingsplanen ska innehålla, och anpassningar kan 
göras utifrån lokala förhållanden. 

6.2  En elevs kunskaper ska bedömas 
Eftersom elever i sfi har olika bakgrund, behov och förutsättningar lämnar utredaren också förslag om 
att när en elev tas emot till sfi ska elevens kunskaper bedömas, om en sådan bedömning inte är 
uppenbart onödig. Bedömningen ska göras skyndsamt. Regeringen eller den myndighet som 
regeringen bestämmer ska få meddela föreskrifter om underlag för sådana bedömningar. Resultatet av 
bedömningen ska ligga till grund för den individuella studieplanen som ska upprättas för varje elev i 
komvux. Planen ska innehålla uppgifter om den enskildes utbildningsmål och planerad omfattning av 
studierna. Den ska upprättas i nära anslutning till antagningen och ska vid behov revideras. 
Vidare ska den individuella studieplanen för en elev i sfi ska innehålla en uppgift om den tidpunkt då 
eleven för första gången togs emot till utbildningen, detta för att kunna hantera tidsbegränsningen för 
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rätten till sfi. Om en elev i sfi övergår till en annan huvudman för utbildningen, ska den huvudman 
som eleven lämnar överlämna elevens individuella studieplan till den mottagande huvudmannen. 

Eftersom förslagen om upprätta en handlingsplan och bedömningen av elevers kunskaper innebär ökad 
administration, lämnas också förslag om att kommunerna ska kompenseras för dessa tillkommande 
uppgifter genom statsbidrag. 

6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år 
Förslag lämnas också om rätten att delta i sfi ska begränsas till att gälla i tre år från den tidpunkt då 
personen för första gången togs emot till utbildningen. Huvudmannen kan besluta om att förlänga den 
tid som personen har rätt att delta i utbildningen, om tidsperioden inte har löpt ut och om personen 
med hänsyn till sina personliga förhållanden har särskilda skäl. Ett sådant beslut ska få fattas för högst 
sex månader åt gången. Den totala tiden för förlängning ska inte få överstiga tre år. Särskilda skäl 
skulle exempelvis kunna vara att individen varit sjuk, föräldraledig eller under en period haft arbete 
eller andra aktiviteter som huvudmannen bedömer motiverar en längre tid i sfi. Det kan till exempel 
vara fråga om att eleven kombinerar sfi med någon annan typ av utbildning, exempelvis en 
yrkesutbildning. 

Även om tidsfristen fortfarande löper ska huvudmannen, precis som i nuvarande reglering (20 kap. 9 § 
skollagen), få besluta att utbildningen ska upphöra för en elev, om eleven saknar förutsättningar att 
tillgodogöra sig utbildningen eller av annan anledning inte gör tillfredsställande framsteg. Den vars 
utbildning i sfi har upphört enligt beslut av huvudmannen eller som frivilligt har avbrutit utbildningen 
ska på nytt beredas sådan utbildning, om det finns särskilda skäl för det och det kan ske inom ramen 
för de tidsfrister som anges ovan. 

6.5 Eleven ska ha rätt att delta i sfi i en annan kommun än hemkommunen 
Vidare lämnas förslag om att den som har rätt att delta i sfi ska ha rätt att delta i sådan utbildning även 
i en annan kommun än hemkommunen, om personen med hänsyn till sina personliga förhållanden har 
särskilda skäl att få delta i utbildning i den andra kommunen. Avsikten är att nyanlända dels ska ha 
möjlighet att lära sig svenska språket, dels så fort som möjligt kunna etablera sig på arbetsmarknaden 
eller delta i andra typer av utbildningar, exempelvis yrkesutbildningar. Eftersom arbete eller en viss 
yrkesutbildning inte alltid finns i individens hemkommun ska individen kunna kombinera arbetet eller 
yrkesutbildningen med sfi i annan kommun och på så sätt utveckla nödvändiga kunskaper i svenska. 
Flexibiliteten innebär dock inte att en individ helt fritt kan välja var han eller hon vill studera.  
Avslutningsvis föreslås också att interkommunal ersättning som finns för andra skolformer, och för all 
komvux förutom sfi, ska införas även för sfi. Interkommunal ersättning innebär att om en kommun har 
tagit emot en elev, som kommer från en annan kommun, för utbildning i sfi, ska den mottagande 
kommunen också få ersättning för sina kostnader för elevens utbildning från elevens hemkommun. 

8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser  
Förslaget är att ändringarna i skollagen ska träda i kraft den 1 januari 2025. 
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De nya bestämmelserna om bedömning av en elevs kunskaper, innehållet i den individuella 
studieplanen, rätten att delta i utbildningen i en annan kommun än hemkommunen, överlämning av 
studieplanen vid övergång till en annan huvudman, tidsgränserna för utbildningen och interkommunal 
ersättning ska tillämpas första gången i fråga om den som tas emot till sfi för första gången efter den 
31 december 2024. För den som har tagits emot till sfi före den 1 januari 2025 ska rätten att delta i 
utbildningen gälla till och med den 31 december 2027. 

Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning 
Kommunstyrelsens förvaltning välkomnar utredningens arbete med att förbättra kvalitet och 
likvärdighet inom komvux i svenska för invandare (sfi) och instämmer i huvudsak i de förslag som 
lämnas i utkastet till lagrådsremissen. 

6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år 
Kommunstyrelsens förvaltning ställer sig positiv till att införa en bortre gräns för hur länge en elev kan 
delta i kommunal vuxenutbildning i svenska för invandare (sfi). I kommunens yttrande över 
betänkandet Samverkande krafter – för stärkt kvalitet och likvärdighet inom komvux för elever med 
svenska som andraspråk (SOU 2020:66) förordade kommunen en tidsbegränsning om två år med 
möjlighet till förlängning till maximalt fyra år om det finns särskilda skäl för det, såsom sjukdom, 
funktionsnedsättning eller tidigare bristande utbildningsbakgrund. Utredaren menar att en 
tidsbegränsning om två år för till exempel elever med akademisk bakgrund och studievana vore fullt 
rimligt. Men för den som har en kortare eller ingen studiebakgrund alls bedöms två år vara för kort tid, 
även med en möjlighet till förlängning. Med en tvåårsgräns är dessutom risken att förlängningar 
snarare blir regel än undantag. En för kort tidsfrist, framhåller utredare, kan också innebära att 
individens kunskaper i svenska förblir otillräckliga för fortsatta studier eller arbete. 

Förvaltningen anser mot bakgrund av resonemanget ovan att det är välkommet med en bortre 
tidsgräns, men att denna tidsgräns kontinuerligt bör ses över så att utbildningstiden är tillräckligt 
omfattande för att samtliga deltagare ska ha möjlighet att lära svenska, oavsett tidigare 
utbildningsbakgrund. Samtidigt får inte den bortre tidsgränsen blir normerande så att den i stället leder 
till inlåsningseffekter. En bortre tidsgräns som sätts till tre år, med möjlighet till förlängning om 
särskilda skäl föreligger, bör således vara en bra utgångspunkt som med tiden kan utvecklas och bli än 
mer träffsäker. 
Avseende möjlighet till förlängning vid särskilda skäl menar förvaltningen att det finns en risk för 
ökad administration för kommunerna eftersom förslaget innebär att studietiden endast kan förlängas 
med sex månader åt gången. Om en elev som redan läst sfi i två års tid antas till en längre 
kombinationsutbildning, där sfi också ingår, hade det varit gynnsamt om kommunen kunde bevilja en 
längre förlängning för att kunna skapa en mer sammanhållen studieplanering. 

Kommunstyrelsens förvaltning vill också framhålla att det finns en otydlighet avseende studietiderna, 
det vill säga om förslaget avser kalenderår eller om det avser sammanlagd studietid. Detta bör 
klargöras innan tidsbegränsningen träder i kraft. 
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8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att ikraftträdande- och övergångsbestämmelser är tydliga och att 
förslagen är möjliga att genomföra inom föreskriven tid samt att det är välkommet att förslagen tar 
hänsyn till de elever som påbörjat sfi innan den 1 januari 2025. För att kunna genomföra detta uppdrag 
vill förvaltningen emellertid framhålla vikten av informations- och stödmaterial för till berörda aktörer 
i så god tid som möjligt. 

 

Malin Aronsson     Anders Johansson 

Kommundirektör     Biträdande kommundirektör 
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Yttrande över Utbildningsdepartementets remiss av utkast till lagrådsremiss om 
Skärpta krav i sfi (U2024/00641) 

Sammanfattande inställning 
Kungsbacka kommun välkomnar utredningens arbete med att förbättra kvalitet och likvärdighet inom 
komvux i svenska för invandare (sfi) och instämmer i huvudsak i de förslag som lämnas i utkastet till 
lagrådsremissen. 

Kommunens inställning i detalj 

6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år 
Kungsbacka kommun ställer sig positiv till att införa en bortre gräns för hur länge en elev kan delta i 
kommunal vuxenutbildning i svenska för invandare (sfi). Den bortre tidsgränsen bör emellertid 
kontinuerligt bör ses över för att säkerställa att utbildningstiden är tillräckligt omfattande för att 
samtliga deltagare ska ha möjlighet att lära svenska, oavsett tidigare utbildningsbakgrund, men 
samtidigt inte så lång att den blir normerande och leder till inlåsningseffekter. En bortre tidsgräns som 
sätts till tre år, med möjlighet till förlängning om särskilda skäl föreligger, bör således vara en bra 
utgångspunkt som med tiden kan utvecklas och bli än mer träffsäker. 
Avseende möjlighet till förlängning vid särskilda skäl menar kommunen att det finns en risk för ökad 
administration för kommunerna eftersom förslaget innebär att studietiden endast kan förlängas med 
sex månader åt gången. Om en elev som redan läst sfi i två års tid antas till en längre 
kombinationsutbildning, där sfi också ingår, hade det varit gynnsamt om kommunen kunde bevilja en 
längre förlängning för att kunna skapa en mer sammanhållen studieplanering. 

Kungsbacka kommun vill också framhålla att det finns en otydlighet avseende studietiderna, det vill 
säga om förslaget avser kalenderår eller om det avser sammanlagd studietid. Detta bör klargöras innan 
tidsbegränsningen träder i kraft. 

8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser 
Kungsbacka kommun anser att ikraftträdande- och övergångsbestämmelser är tydliga och att förslagen 
är möjliga att genomföra inom föreskriven tid samt att det är välkommet att förslagen tar hänsyn till de 
elever som påbörjat sfi innan den 1 januari 2025. För att kunna genomföra detta uppdrag vill 
kommunen emellertid framhålla vikten av informations- och stödmaterial för till berörda aktörer i så 
god tid som möjligt. 
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YTTRANDE 
Kommunstyrelsen u Datum Till 

Utbildningsdepartementet 2021-03-01 

Diarienummer 
Ert diarienummer 

Kungsbacka 

U2020/06271 KS 2020-0 1193 

Yttrande över Utbi ldningsdepartementets remiss: Samverkande krafter - för stärkt 
kval itet och likvärdighet inom komvux för elever med svenska som andraspråk 
(SOU 2020:66) 

Sammanfattande inställning 

Kommunen ställer sig i huvudsak bakom förslagen i utredningen, men ser ett antal problem och 
otydligheter med finansieringen av delar av förslagen. Kommunen menar också att hanteringen av 
överföring av elevers studieplaner mellan olika aktörer behöver utredas. Likaså bedömer kommunen 
att fyra-årsregeln skulle behöva skärpas samt att utredningen undersöker alternativa styrmedel gällande 
det kommunala språkansvaret (KSA). 

Kommunens inställning i detalj 

Utgångspunkter för den ekonomiska delen av konsekvensanalysen (12.1) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Den finansieringsmodell som föreslås, där vuxenutbildningen primärt ska finansiera genom 
kommunens skatteintäkter, men också genom riktade och generella statsbidrag skapar svårigheter för 
kommunen att göra en adekvat kostnadsberäkning. Detta konstaterar utredningen, men Kungsbacka 
kommun anser, att svårigheterna i att skapa en träffsäker bild av kostnaderna för SFI och SFI i 
kombination med andra kurser i komvux, behöver belysas ytterligare. 

Kommunalt språkansvar (12.4) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Kungsbacka kommun anser att det i förslaget råder viss tveksamhet kring om och hur kommunerna ska 
kompenseras för ökade kostnader och vill därför att frågan ska utredas ytterligare innan slutgiltigt 
beslut om genomförande tas. 

Stärkt kompetens (12.4) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Kungsbacka kommun ser det som positivt att statligt stöd och ersättning erbjuds för att underlätta för 
huvudmannen att inkorporera kompetensutvecklande insatser i det systematiska kvalitetsarbetet. 
Däremot bedömer Kungsbacka kommun att de ekonomiska förutsättningarna för 
kompetensförstärkning som föreslås, behöver tydliggöras ytterligare. 

Kommunstyrelsen 

kommun@kungsbacka.se 

1 (3) 
Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 3 7 

Telefon 0300-83 40 00 

www.kungsbacka.se 



Tidsbegränsn ing om 4 år i SFI (12.4) 

KUNGSBACKA KOMMUN 
2 (3) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Kungsbacka kommun instämmer i att det är positivt att det finns en bortre gräns för hur länge en elev 
kan läsa SFI. Men att tidsgränsen bör förkortas . Fyra år är en väldigt lång tid med beaktande av att 
etableringstiden är två år. Kommunen förordar därför en tidsbegränsning om två år med möjlighet till 
förlängning till maximalt fyra år om det finns särskilda skäl för det, såsom sjukdom, funktionsvariation 
eller tidigare bristande utbildnings bakgrund. 

Som ett komplement till den bortre tidsbegränsningen anser Kungsbacka kommun att den möjlighet 
som, redan idag finns för huvudmannen att avsluta en kurs i förväg, borde utgöra en skyldighet att för 
huvudmannen om eleven saknar förutsättningar att tillgodogöra sig utbildningen, eller inte gör 
tillfredsställande framsteg. Detta oavsett om eleven har gått fyra år i SFI eller inte. 

Bedömning av elevers kunskaper med obligatorisk kartläggning (12.4) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Kungsbacka kommun menar att utredningen brister i sin redogörelse över hur kostnaden för 
utvecklingsarbetet ska finansieras och vill därför att frågan utreds ytterligare. 

Konsekvenser för det kommunala självstyret av KSA (12.6) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Kungsbacka kommun ställer sig tveksam till att kommunerna via direktiv ska bli skyldiga att 
genomföra KSA då det faktiskt påverkar kommunernas självstyrelse. Kommunen vill därför att 
utredningen undersöker alternativ till att staten genom direktiv uppmanar kommunerna ( exempelvis 
genom ekonomiska incitament) att organisera sitt arbete kring språkutbildningarna enligt de 
intentioner som finns i förslaget om KSA. 

Konsekvenser för elever (12.9) 

Kungsbacka kommun instämmer i utredningens förslag med följande tillägg. 

Det är viktigt att en rättssäker hantering av överlämnande av individuella studieplanen mellan utförare 
kommer på plats. En sådan hantering finns inte idag och behöver utredas innan förslaget realiseras. 

Övriga förslag 

Kommunen har inget att erima mot de förslag som utredningen i övrigt har lagt, men välkomnar 
särskilt att utredningen föreslår en förbättrad statistisk uppföljning av SFI. Kommunen delar 
uppfattningen att det kan medföra positiva konsekvenser för kommunerna genom att de får tillgång till 
bättre underlag för beslut utan att det ökar kommunens åtagande. 
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Likaså välkomnar kommunen att Skolverket ska medverka i Upphandlingsmyndighetens framtagande 
av upphandlingsstöd för vuxenutbildning samt att de lämnas ett antal förslag i syfte att stärka 
kompetensen hos lärarna. 

Kommunstyrelsens ordförande 
Patrik Johansson 
Kommunsekreterare 
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Yttrande över Utbildningsdepartementets remiss: Skärpta krav i sfi (U2024/00641) 

Sammanfattande inställning 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad ställer sig bakom förslagen i utkast till lagrådsremiss då 
dessa är av stor vikt för att uppnå målet med skärpta krav i sfi. Nämnden instämmer därför i förslagen 
med några få undantag. Undantagen är hanteringen av förlängning samt definitionen av tid i studier, 
där det finns en otydlighet i förslaget.  

Kommunens inställning i detalj 
6.4 Rätten till sfi ska gälla i tre år 
Nämnden instämmer i att de skärpta kraven i sfi och fokus på en mer intensiv och sammanhållen sfi 
torde möjliggöra för en ökad genomströmning och färre avbrott i sfi. Vikten av samverkan mellan 
olika aktörer, kommunala såväl som statliga, kommer vara av fortsatt stor vikt för att lyckas med detta 
gemensamma åtagande.  
Nämnden anser att det finns en ökad risk för en högre administrativ belastning om kommunerna endast 
kan förlänga en individs studietid med ett halvår i taget. Om en individ som redan läst tre år antas till 
en kombinationsutbildning, som kan pågå uppemot två år, så hade det varit gynnsamt att bevilja 
förlängning för att skapa en sammanhållen studieplanering.  

Nämnden anser även att det finns en otydlighet i definitionen av tid i studier, detta då det är oklart om 
det handlar om kalenderår eller den faktiska sammantagna tiden i studier. Detta bör klargöras innan 
beslut träder i kraft.  

 

8 Ikraftträdande-och övergångsbestämmelser 
Nämnden anser att förslagen i punkt 8 är realistiska och tydliga samt att det är positivt att förslagen tar 
hänsyn till de elever som redan påbörjat sfi innan den 1 januari 2025.  
Nämnden vill dock betona vikten av informationsmaterial till berörda myndigheter i så god tid som 
möjligt för ett smidigt införande.   
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TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Svar på Socialdepartementets remiss av betänkandet Vi kan bättre! Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-19, och översänder det som sitt svar till 
Socialdepartementet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kungsbacka kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Socialdepartementets betänkande Vi 
kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62). 
Utredningen föreslår i sitt slutbetänkande hur en fortsatt restriktiv narkotikapolitik kan kombineras 
med ett effektivt narkotikaförebyggande arbete, en god missbruks- och beroendevård som innehåller 
insatser för skademinimering samt insatser för att ingen ska dö till följd av läkemedels- och 
narkotikaförgiftningar. 
Syftet med utredningen har varit att säkerställa att narkotikapolitiken är förenlig med kraven på 
evidensbaserad vård, beprövad erfarenhet och skademinimering samt att den anpassas till nutidens och 
framtidens utmaningar. Utredningen innehåller ett antal förslag som bland annat rör förebyggande 
arbete, skadereducering, bättre samverkan kring berörda myndigheters insatser och kunskapshöjande 
insatser. 
Utredningen har fokuserat på att förbättra hälsan och livet för de som använder narkotika och menar att 
det inte finns ett motsatsförhållande mellan en restriktiv narkotikapolitik och ett skadereducerande 
förhållningssätt. Det är viktigt att brukare i behov av stöd och/eller insatser erhåller kunskapsbaserad 
vård som är utformad i samråd med den enskilde.   

Beslutsunderlag 
Samhällsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse, 2024-03-19 
Yttrande, 2024-03-19 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg 2024-03-21, § 30 
Nämnden för Individ & Familjeomsorgs yttrande, 2024-03-04 
Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-04 
Nämnden för Kultur & Fritid 2024-03-20, § 28  
Nämnden för Kultur & Fritids yttrande, 2024-03-04 
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Förvaltningen för Kultur & Fritids tjänsteskrivelse, 2024-03-04 
Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus, SOU 2023:62 

Beslutet skickas till 
Socialdepartementet, nämnden för Individ & Familjeomsorg, nämnden för Kultur & Fritid 

Beskrivning av ärendet 
Regeringen beslutade den 24 mars 2022 att uppdra åt en särskild utredare att föreslå hur en fortsatt 
restriktiv narkotikapolitik kan kombineras med ett effektivt narkotikaförebyggande arbete, en god 
missbruks- och beroendevård som innehåller insatser för skademinimering samt insatser för att ingen 
ska dö till följd av läkemedels- och narkotikaförgiftningar. 

Remissen har översänts till nämnderna för Kultur & Fritid och Individ & Familjeomsorg för 
beredning. 

Utredningens innehåll 
Utredningen syftar till att förbättra narkotikapolitiken genom att prioritera hälsa och livskvalitet. Ett av 
de mer omfattande förslagen är uppmaningen till regeringen att anta ett program för att minska 
dödsfall till följd av narkotika- och läkemedelsförgiftningar med målet att reducera dödligheten med 
minst 20 procent inom fem år. Socialstyrelsen ska leda genomförandet och analysen av detta program. 
För att stödja förebyggande insatser föreslås också att Folkhälsomyndigheten ska utveckla 
kunskapsstöd för narkotikaförebyggande arbete, inklusive föräldrastöd med fokus på kommunikation 
om narkotika. Skolverket föreslås få i uppdrag att ta fram stöd för skolans hälsofrämjande och 
narkotikaförebyggande arbete. 

Vård- och stödinsatser för personer med skadligt bruk eller beroende ska förbättras genom utveckling 
av en modell för uppföljning av vård och stöd samt ökad tillgång till läkemedelsassisterad behandling 
vid opioidberoende (LARO). 

Socialtjänstens insatser för personer med skadligt bruk eller beroende ska förtydligas genom 
kartläggning av boendeformer och enhetlig tillämpning av regelverket. 
Ökad uppmärksamhet ges åt anhörigas situation genom att öka kunskapen och etablera en nationell 
stödlinje för anhöriga till personer med skadligt bruk eller beroende. 
För att öka kunskap och kompetens föreslås stärkta roller för Socialstyrelsen inom narkotikapolitiken, 
förbättrad forskning och kompetensförsörjning samt främjande av nordiskt samarbete inom området. 

Kommunerna uppmanas att prioritera samordning av förebyggande arbete, säkerställa kunskap och 
rutiner i primärvården, och implementera program för att minska narkotikaanvändning hos barn och 
unga. Regioner och kommuner uppmanas också att stödja implementeringen av samordnad 

https://www.regeringen.se/contentassets/dc99b7c979704b14b52b6a38c2905c00/sou-2023-62.pdf
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verkställighetsplanering och SIP (samordnad individuell plan) för personer med skadligt bruk eller 
beroende. 

För att möjliggöra det förebyggande program som presenteras väntas 40 miljoner kronor beviljas till 
Länsstyrelserna under fem års tid, vilket gör att ökade kostnader för kommunen inte bedöms uppstå. 

Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning 
Kommunstyrelsens förvaltning välkomnar utredningens arbete och ser positivt på ambitionen att skapa 
en mer effektiv och human narkotikapolitik. Förvaltningen anser att utredningen innehåller många 
goda förslag som kan bidra till att förbättra situationen för personer med missbruk och 
beroendeproblem samt för deras anhöriga. 

Förvaltningen instämmer särskilt i det stora fokus som föreslås att läggas på utökat och stärkt 
förebyggande arbete gällande samverkan kring barn och unga i tidigt skede, ökat föräldrastöd på lång 
sikt samt satsningar på utvecklande av kunskapsstöd. Förslaget om att testa en samordning av nationell 
förvaltning av ANDTS-förebyggande (alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel) metoder 
välkomnas särskilt. 
Det är viktigt att ett utökat fokus på narkotikaförebyggande åtgärder inte sker på bekostnad av andra 
områden. Enligt CAN:s Nationella Skolundersökning 2023 har den sjunkande trenden för alkohol stannat 
av och nikotinanvändningen bland unga ökar. Förvaltningen vill därför understryka vikten av att även 
nikotin bör beaktas i ett narkotikaförebyggande perspektiv. 

Likt narkotikautredningens skrivning behövs en tydlighet på nationell nivå och en enad syn hos 
beslutsfattare och professionella i synen på värdet av att arbeta med skadereducerande insatser till 
individer även när drogfrihet är ouppnåeligt. En omformulering av det nationella målet från ”ett 

samhälle fritt från narkotika” till "ett samhälle med minskade skador av narkotika" riskerar att förändra 
budskapet och öka narkotikabruket i Sverige. Målformuleringens restriktivitet kan ha en förebyggande 
effekt och kan minska risken för en ökad acceptans för narkotikaanvändning.  

Länsstyrelsernas centrala roll i att stödja kommunerna i genomförandet av programmet bör tydligt 
följas upp för att säkerställa att ett likvärdigt stöd och arbete bedrivs på lokal och regional nivå av 
landets olika Länsstyrelser, då det kan se mycket olika ut idag. 

Skolverkets roll som aktör gällande ANDTS-förebyggande stöd till skolor bör tydligt formuleras för 
att underlätta likvärdig tolkning hos huvudmännen. Resurser för att tillhandahålla relevant och 
uppdaterad information via Skolverkets kanaler bör ses över. 

För att följa upp arbetet mot narkotikaanvändning inom nöjesmiljöer behöver Folkhälsomyndigheten 
anpassa arbetet efter lokal kontext och att erbjuda stöd och resurser även för lokala varianter av 
metoden "Krogar mot knark". 

I övrigt bör utredningens förslag integreras med andra pågående reformförslag, såsom förslaget om ny 
socialtjänstlag, hållbar socialtjänst samt samsjuklighetsutredningen. Detta indikerar vikten av att 
betrakta narkotikapolitiken som en del av en bredare samhällsstruktur. 
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Yttrande över Socialdepartementets remiss över betänkande Vi kan bättre! 
Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Sammanfattande inställning 
Kungsbacka kommun ser det som positivt att kombinera en fortsatt restriktiv narkotikapolitik med ett 
effektivt förebyggande arbete som baseras på kunskap och samverkan. Vi anser att utredningen 
innehåller många goda förslag som kan bidra till att stärka det drogförebyggande arbetet samt förbättra 
situationen för personer i behov av stöd och vård, samt för deras anhöriga. 

Kommunens inställning i detalj 
Det är viktigt att ett utökat fokus på narkotikaförebyggande åtgärder inte sker på bekostnad av andra 
områden. Enligt CAN:s Nationella Skolundersökning 2023 har den sjunkande trenden för alkohol stannat 
av och nikotinanvändningen bland unga ökar. Förvaltningen vill därför understryka vikten av att även 
nikotin bör beaktas i ett narkotikaförebyggande perspektiv. 

Likt narkotikautredningens skrivning behövs en tydlighet på nationell nivå och en enad syn hos 
beslutsfattare och professionella i synen på värdet av att arbeta med skadereducerande insatser till 
individer även när drogfrihet är ouppnåeligt. En omformulering av det nationella målet från ”ett 

samhälle fritt från narkotika” till "ett samhälle med minskade skador av narkotika" riskerar att förändra 

budskapet och öka narkotikabruket i Sverige. Målformuleringens ursprungliga restriktivitet kan ha en 
förebyggande effekt och kan minska risken för en ökad acceptans för narkotikaanvändning.  

Länsstyrelsernas centrala roll i att stödja kommunerna i genomförandet av programmet bör tydligt 
följas upp för att säkerställa att ett likvärdigt stöd och arbete bedrivs på lokal och regional nivå av 
landets olika Länsstyrelser, då det kan se mycket olika ut idag. 

Skolverkets roll som aktör gällande ANDTS-förebyggande stöd till skolor bör tydligt formuleras för 
att underlätta likvärdig tolkning hos huvudmännen. Resurser för att tillhandahålla relevant och 
uppdaterad information via Skolverkets kanaler bör ses över. 

För att följa upp arbetet mot narkotikaanvändning inom nöjesmiljöer behöver Folkhälsomyndigheten 
anpassa arbetet efter lokal kontext och att erbjuda stöd och resurser även för lokala varianter av 
metoden "Krogar mot knark". 

I övrigt bör utredningens förslag integreras med andra pågående reformförslag, såsom förslaget om ny 
socialtjänstlag, hållbar socialtjänst samt samsjuklighetsutredningen. Detta indikerar vikten av att 
betrakta narkotikapolitiken som en del av en bredare samhällsstruktur. 
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§ 30 Dnr IF-2024-00034  
Yttrande över remiss – Narkotikautredningen - Betänkandet "Vi kan 
bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus" 

Beslut 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg avger yttrande på remissen, 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62), till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun yttrar sig över remissen 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62). 

Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg samt 
Kultur & Fritid avger yttranden över remissen. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-04 
Yttrande på remissen över Narkotikautredningen, 2024-03-04 
Begäran om yttrande till kommunstyrelsen 2024-01-30 
Narkotikautredningen - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Beslutsgång 
Ordförande Tommy Rydfeldt (L) prövar om nämnden kan avge yttrande på remissen, 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62), till kommunstyrelsen, och finner att nämnden bifaller 
det. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



 
YTTRANDE 

Nämnd 
 
 
 

Till  
Kommunstyrelsen 
KS 2024-00081  

Datum 
2024-03-04 

Diarienummer 
IF-2024-00034 

 

 
Nämnd 
nämnd@kungsbacka.se 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 
Besöksadress 

Stadshuset, Storgatan 37 
Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

 
Yttrande över Socialdepartementets remiss: Narkotikautredningen – Betänkandet, Vi 
kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62). 

Sammanfattande inställning 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg anser att de författningsförslag och övriga förslag som 
presenteras i betänkandet, Narkotikautredningen är bra. 

Nämndens ställningstagande i detalj  
Nämnden för Individ & Familjeomsorg instämmer i betänkandets författningsförslag samt i övriga 
förslag som helhet.  

Nämnden för Individ & Familjeomsorg instämmer i att Narkotikautredningens förslag beskriver en 
fortsatt restriktiv narkotikapolitik som kan kombineras med ett effektivt narkotikaförebyggande arbete, 
en god missbruks- och beroendevård som innehåller insatser för skademinimering samt insatser för att 
ingen ska dö till följd av läkemedels- och narkotikaförgiftningar.  

Nämnden för Individ & Familjeomsorg instämmer särskilt i det stora fokus som föreslås att läggas på 
utökat och stärkt förebyggande arbete såsom att bygga upp, samordna och prioritera tidigt och 
förebyggande stöd till barn och unga såväl som till föräldrar. Gemensamma ambitionshöjningar och 
krav på stabila strukturer för samverkan mellan framförallt socialtjänst, skola, Region, polis och 
Länsstyrelser välkomnas.  

Nämnden för Individ & Familjeomsorg anser att Narkotikautredningens förslag bör integreras i den 
helhet som förväntas komma att skapas utifrån förslaget om ny socialtjänstlag, Hållbar socialtjänst 
samt Samsjuklighetsutredningens reformförslag, Från delar till helhet.  

 

 

 



  

Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

 IF-2024-00034 
 

 

 
 
Torun Ljungman 
0300-83 51 81 
Utvecklingsledare 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 
Besöksadress 

Stadshuset, Storgatan 37 
Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 

Remiss - Narkotikautredningen - Betänkandet - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 
 

Förslag till beslut i Nämnden för Individ & Familjeomsorg 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg avger yttrande på remissen, Narkotikautredningen – Vi kan 
bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62), till 
kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun yttrar sig över remissen 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus 
(SOU 2023:62). 

Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg samt Kultur & Fritid avger 
yttranden över remissen. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-04 
Yttrande på remissen över Narkotikautredningen, 2024-03-04 
Begäran om yttrande till kommunstyrelsen 2024-01-30 
Narkotikautredningen - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus 
(SOU 2023:62) 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 

 

 

Ivan Stipic     Torun Ljungman 

Förvaltningschef    Utvecklingsledare 



 
YTTRANDE 

Nämnden för Kultur & Fritid 
 

Datum 
2024-03-04 

Diarienummer 
KFT-2024-00030 

Till 

Kommunstyrelsen 

Ert diarienummer 
KS 2024-00081 

 

 
Nämndens namn 

kulturochfritid@kungsbacka.se 

1 (4)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

 
Yttrande över Socialdepartementets remiss: Betänkande från Narkotikautredningen 
(S2024/00085) 

Sammanfattande inställning 
Utredningen lägger stor vikt vid kunskapshöjande insatser inom området ANDTS samt vikten av 
föräldraskapsstöd. Förutom stöd till föräldrar och viktiga vuxna ansvarar nämnden för Kultur & Fritid 
för mötesplatser till barn och unga, kulturskola samt stöd till föreningslivet vilket är viktiga 
förebyggande arenor för att skapa meningsfull fritid för barn och unga. 
Förvaltningen för Kultur & Fritid samordnar idag kommunens drogförebyggande arbete och möjliggör 
för olika former av hälsofrämjande och förebyggande insatser. Många aspekter som lyfts i utredningen 
går i linje med hur Förvaltningen för Kultur & Fritid arbetar inom det hälsofrämjande och 
förebyggande området, med exempelvis ett integrerat ANDTS-förebyggande perspektiv i det lokala 
föreningslivet, kunskapshöjning till föräldrar, samverkan kring tidiga samordnade insatser samt 
nätverk för att förebygga narkotika i extern samverkan med näringsliv, polis och andra myndigheter. 
Sammanfattningsvis, ser förvaltningen det som positivt att kombinera en fortsatt restriktiv 
narkotikapolitik med ett effektivt förebyggande arbete som baseras på kunskap och samverkan. Vi 
anser att utredningen innehåller många goda förslag som kan bidra till att stärka det drogförebyggande 
arbetet samt förbättra situationen för personer i behov av stöd och vård, samt för deras anhöriga. 
 

Sammanfattande inställning 
Nämnden för Kultur & Fritid anser att de författningsförslag som presenteras i Narkotikautredningen 
är bra, och instämmer i författningsförslagen. 

Nämndens inställning i detalj 
Nämnden för Kultur & Fritid instämmer i utredningens förslag, och gör sin bedömning av förslagen i 
huvudsak utifrån nämndens ansvarsområden. Nämnden ser det som positivt att kombinera en fortsatt 
restriktiv narkotikapolitik med ett effektivt förebyggande arbete som baseras på kunskap och god 
samverkan. 
Nämnden instämmer särskilt i det stora fokus som föreslås att läggas på utökat och stärkt 
förebyggande arbete gällande samverkan kring barn och unga i tidigt skede, ökat föräldrastöd på lång 
sikt samt satsningar på utvecklande av kunskapsstöd. Förslaget om att testa en samordning av nationell 
förvaltning av ANDTS-förebyggande metoder välkomnas särskilt. 
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Nämnden vill betona vikten av att ett ökat fokus på förebyggande av narkotika inte sker på bekostnad 
av ett minskat fokus på andra områden. Enligt CAN:s Nationella Skolundersökning 2023 har den 
sjunkande trenden för alkohol stannat av och nikotinanvändningen bland unga ökar. 
I Kungsbacka kommun vittnar skolpersonal, föräldrar och polis om att den ökade nikotinanvändningen 
är ett problem och särskilt alarmerande är att elektroniska cigaretter/vejp innehållande narkotika har 
påträffats i kommunen. Forskare varnar även för att e-cigaretter kan fungera som en inkörsport till 
tobakscigaretter, marijuana eller andra droger. Nämnden för Kultur & Fritid vill därför understryka 
vikten av att även nikotin bör beaktas i ett narkotikaförebyggande perspektiv. 

För att möjliggöra det förebyggande program som presenteras väntas 40 miljoner kronor beviljas till 
Länsstyrelserna under fem års tid, vilket gör att ökade kostnader för förvaltningen inte nödvändigtvis 
behöver uppstå. Länsstyrelsernas centrala roll i att stödja kommunerna i genomförandet av 
programmet bör tydligt följas upp för att säkerställa att ett likvärdigt stöd och arbete bedrivs på lokal 
och regional nivå av landets olika Länsstyrelser, då det kan se mycket olika ut idag. 
Nämnden står bakom Narkotikautredningens bedömning om att ge Skolverket i uppdrag att ta fram 
stöd för skolans hälsofrämjande och narkotikaförebyggande arbete. Skolverkets roll som aktör 
gällande ANDTS-förebyggande stöd till skolor bör tydligt formuleras för att underlätta likvärdig 
tolkning hos huvudmännen. Resurser för att tillhandahålla relevant och uppdaterad information via 
Skolverkets kanaler bör ses över. 
Nämnden ser positivt på att Folkhälsomyndigheten bör få i uppdrag att följa upp arbetet mot 
narkotikaanvändningen inom nöjesmiljöer. Förvaltningen vill dock poängtera att arbetet bör ges 
utrymme till att anpassas efter en lokal kontext och att stöd och medel bör erbjudas även till lokala 
varianter av metoden Krogar mot knark. 
 

Gällande klassificeringsprocess av nya psykoaktiva substanser (NPS):  
Som utredningen belyser är en snabb kemisk och juridisk klassificering av nya psykoaktiva substanser, 
ibland benämnda nätdroger, en viktig komponent för att begränsa tillgång till narkotika i Sverige och 
en del i det förebyggande arbetet. Med anledning av att utredningen antyder att de flesta länder med 
generiska inslag i regleringen av narkotika över lag finner att det fungerar väl samt att det hänt mycket 
på området sedan den senaste utredningen om nätdroger genomfördes 2016 vore en omprövning av 
situationen och klassificeringsprocessen eventuellt att föredra för att påskynda myndigheternas 
möjlighet till snabb hantering av nya substanser. 

 

Gällande omformulering av målet för narkotikapolitiken: 
Nämnden för Kultur & Fritid delar åsikt med utredningen i att det inte finns något motsatsförhållande 
mellan en folkhälsopolitisk ansats att förebygga användning av narkotika och att samtidigt begränsa de 
skador som uppkommer till följd av narkotikaanvändning så att personer i behov av vård får hjälp fritt 
från stigma som bygger på ett humant bemötande. Som utredningen lyfter är skadereducering en del av 
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ANDTS-strategin för 2022–2025 och området bör utvecklas. Däremot vill Nämnden för Kultur & 
Fritid betona att målet för narkotikapolitiken i Sverige ”ett samhälle fritt från narkotika” bör kvarstå. 

Det är en styrka med en gemensam ANDTS-strategi då användning av olika substanser (och spel om 
pengar) inte sällan är starkt sammankopplade. Idag använder fler individer alkohol och tobak än 
narkotika. Risker som skulle kunna uppstå vid en målformulering (likt för de lagliga drogerna alkohol 
och tobak) om minskade skador skulle kunna innebära en ytterligare framfart i attitydförändring hos 
unga människor som redan idag inte ser på narkotika som lika skadligt som förr i tiden. En rapport från 
2020 1 har undersökt förändringar i niondeklassares attityder till narkotika mellan åren 2003 och 2019 
vilken visar att: 

• Unga idag är mindre benägna att uppfatta narkotika som ett problem och har en mindre 
restriktiv syn på narkotika. 

• Den grupp som är minst restriktiv har blivit fler, men det är fortfarande den minsta gruppen. 

• Även om det skett stora förändringar mellan åren, uppfattar de flesta trots allt narkotika som ett 
problem.  

Flera intervjustudier med unga vuxna visar att den restriktiva lagstiftningen i Sverige begränsar 
tillgången till narkotika och är en framträdande anledning till att avstå från bruk. 2 3. Det framkom även 
att en förändrad lagstiftning skulle kunna öka tillgängligheten och acceptansen för att använda 
narkotika. Detta stämmer överens med resultat från en tidigare litteraturöversikt av United Nations 
Office on Drugs and Crime 4 som visar att lagar och normer som är gynnsamma för narkotika är en 
riskfaktor för narkotikabruk.  
Likt narkotikautredningens skrivning behövs en tydlighet på nationell nivå och en enad syn hos 
beslutsfattare och professionella i synen på värdet av att arbeta med skadereducerande insatser till 
individer även när drogfrihet är ouppnåeligt. Däremot anser inte Nämnden för Kultur & Fritid att en 
omformulering av det nationella målet till ”ett samhälle med minskade skador av narkotika” skulle 

lösa den oeniga synen utan snarare riskera att förändra ett budskap på bred front som skulle kunna leda 
till en ökad attitydförändring och ett ökat narkotikabruk i Sverige. 
Jämfört med andra EU-länder är cannabiskonsumtionen i Sverige låg 5. Att användning av narkotika 
ibland sker i samband med resor till andra länder där det är lagligt är något som framkommer i flera 
undersökningar6. Detta tyder också på att lagstiftningen har betydelse för användningen. 

 
1Upp till var och en? – Förändringar i ungas attityder till narkotika mellan åren 2003 och 2019 fokusrapport-07-2020.pdf (can.se) 
2 Rapport 2022:4 Ungas uppfattning om cannabis - Delrapport 3 i en serie om cannabisproblematiken bland unga vuxna i Stockholms län 
(folkhalsoguiden.se) 
3 Vuxnas attityder till cannabis och annan narkotika Vuxnas attityder till cannabis och annan narkotika (folkhalsomyndigheten.se) 
4 World Drug Report 2015 untitled (unodc.org) 
5 Hur ser narkotikaanvändningen i Sverige ut jämfört med andra länder? Hur ser narkotikaanvändningen i Sverige ut jämfört med andra 
länder? - CAN 
6 Den europeiska webbundersökningen om narkotika 2021 Den europeiska webbundersökningen om narkotika 2021 
(folkhalsomyndigheten.se) för fotnoten: se även 2 & 3 

https://www.can.se/app/uploads/2020/06/fokusrapport-07-2020.pdf
https://www.folkhalsoguiden.se/globalassets/verksamheter/forskning-och-utveckling/centrum-for-epidemiologi-och-samhallsmedicin/folkhalsoguiden/rapporter-och-faktablad/rapport-2022.4-ungas-uppfattning-om-cannabis.pdf
https://www.folkhalsoguiden.se/globalassets/verksamheter/forskning-och-utveckling/centrum-for-epidemiologi-och-samhallsmedicin/folkhalsoguiden/rapporter-och-faktablad/rapport-2022.4-ungas-uppfattning-om-cannabis.pdf
https://www.folkhalsomyndigheten.se/contentassets/3f838536fc814e4cb98bdd259e72a448/vuxnas-attityder-cannabis-och-annan-narkotika.pdf
https://www.unodc.org/documents/wdr2015/World_Drug_Report_2015.pdf
https://www.can.se/fragor-och-svar/narkotika/hur-ser-narkotikaanvandningen-i-sverige-ut-jamfort-med-andra-lander/
https://www.can.se/fragor-och-svar/narkotika/hur-ser-narkotikaanvandningen-i-sverige-ut-jamfort-med-andra-lander/
https://www.folkhalsomyndigheten.se/contentassets/264ba5c0674247f0b36d5849888b1fb0/europeiska-webbundersokningen-narkotika-2021.pdf
https://www.folkhalsomyndigheten.se/contentassets/264ba5c0674247f0b36d5849888b1fb0/europeiska-webbundersokningen-narkotika-2021.pdf
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Sammanfattningsvis vill Nämnden för Kultur & Fritid betona att det ur ett förebyggande perspektiv 
finns en styrka i en fortsatt restriktiv narkotikapolitik med tydliga ställningstaganden och att målet för 
narkotikapolitiken i Sverige ”ett samhälle fritt från narkotika” bör kvarstå. 

 
Kungsbacka kommun 
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§ 28 Dnr KFT-2024-00030 
Begäran om yttrande - Betänkande från Narkotikautredningen (KS 2024-
00081) 

Beslut 
Nämnden för Kultur & Fritid avger yttrande på remiss av Socialdepartementets 
betänkande: Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad 
narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet har begärt Kungsbacka kommuns yttrande över remissen 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62) 
Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg samt 
Kultur & Fritid avger yttranden över remissen. 

Narkotikautredningen föreslår i sitt slutbetänkande hur en fortsatt restriktiv 
narkotikapolitik kan kombineras med ett effektivt narkotikaförebyggande arbete, en 
god missbruks- och beroendevård som innehåller insatser för skademinimering samt 
insatser för att ingen ska dö till följd av läkemedels- och narkotikaförgiftningar. 
Enligt utredningen föreslås regeringen bland annat anta ett förebyggande program 
som omfattar en femårsperiod som kompletterar gällande ANDTS -strategi, för att 
förebygga narkotikaanvändning hos barn och unga i åldrarna 0–25 år. 

Programmet ska innehålla följande nio delområden: 

• ökad likvärdighet mellan kommuners förebyggande verksamhet 

• stärkta förutsättningar för ett systematiskt hälsofrämjande och förebyggande arbete 

• tillgängligt föräldrastöd för fler föräldrar 

• fortsatta satsningar på tidiga samordnade insatser 

• fler kontaktytor för att tidigt uppmärksamma narkotikaanvändning hos flickor och 
unga kvinnor 
• information om substanser och deras hälsorisker som grund för det förebyggande 

arbetet, samt information om var man kan söka vård och stöd 

• en tydlig väg in i vård och stöd för skadligt bruk eller beroende av narkotika 

• fler samordnade vård- och stödverksamheter för barn och unga 

• bättre vård och stöd för unga som misstänks för narkotikabrott 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Kultur & Fritids tjänsteskrivelse med yttrande, 2024-03-05 

Begäran om yttrande till kommunstyrelsen 2024-01-30  
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Narkotikautredningen - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och 
hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Beslutsgång 
Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut, det vill säga förvaltningens 
förslag, och att nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



  

Datum 

2024-03-04 
Diarienummer 

KFT-2024-00030 
 
 

 
Förvaltningen för Kultur & Fritid 

Erik Norinder 
0300-834883 
Utvecklingsledare 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Begäran om yttrande - Betänkande från Narkotikautredningen (KS 2024-00081) 
 

Förslag till beslut i nämnden för Kultur & Fritid 
Nämnden för Kultur & Fritid avger yttrande på remiss av Socialdepartementets betänkande: 
Narkotikautredningen – Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus 
(SOU 2023:62) 

Sammanfattning av ärendet 
Socialdepartementet har begärt Kungsbacka kommuns yttrande över remissen Narkotikautredningen – 
Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 
Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg samt Kultur & Fritid avger 
yttranden över remissen. 

Narkotikautredningen föreslår i sitt slutbetänkande hur en fortsatt restriktiv narkotikapolitik kan 
kombineras med ett effektivt narkotikaförebyggande arbete, en god missbruks- och beroendevård som 
innehåller insatser för skademinimering samt insatser för att ingen ska dö till följd av läkemedels- och 
narkotikaförgiftningar. 
Enligt utredningen föreslås regeringen bland annat anta ett förebyggande program som omfattar en 
femårsperiod som kompletterar gällande ANDTS -strategi, för att förebygga narkotikaanvändning hos 
barn och unga i åldrarna 0–25 år. 

Programmet ska innehålla följande nio delområden: 

• ökad likvärdighet mellan kommuners förebyggande verksamhet 

• stärkta förutsättningar för ett systematiskt hälsofrämjande och förebyggande arbete 

• tillgängligt föräldrastöd för fler föräldrar 

• fortsatta satsningar på tidiga samordnade insatser 

• fler kontaktytor för att tidigt uppmärksamma narkotikaanvändning hos flickor och unga kvinnor 
• information om substanser och deras hälsorisker som grund för det förebyggande arbetet, samt 

information om var man kan söka vård och stöd 
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• en tydlig väg in i vård och stöd för skadligt bruk eller beroende av narkotika 

• fler samordnade vård- och stödverksamheter för barn och unga 

• bättre vård och stöd för unga som misstänks för narkotikabrott 

Beslutsunderlag 

Förvaltningen för Kultur & Fritids tjänsteskrivelse med yttrande, 2024-03-05 
Begäran om yttrande till kommunstyrelsen 2024-01-30 Narkotikautredningen - Vi kan bättre! 
Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62) 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 

 

 

Karl Persson     Karin Lövgren 

Förvaltningschef    Utvecklare ANDTS 



  

Datum 

2024-03-11 
Diarienummer 

KS-2023-00862 
 
 

 
Kommunstyrelsen 

kommun@kungsbacka.se 
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 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

Svar på Boverkets remiss om förslag till föreskrifter om regionplan 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-11, och översänder det som sitt svar till Boverket. 

Sammanfattning av ärendet 
Kungsbacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över Boverkets förslag till föreskrifter om 
regionplan. Syftet med föreskrifterna är att säkerställa att informationen i de regionplaner som 
omfattas av bestämmelsen blir digitalt utbytbar. De aktörer som främst berörs är de tre regioner där det 
enligt 7 kap. 1 § plan- och bygglagen ska ske regional fysisk planering: Stockholm, Skåne och 
Halland.  
Från den 1 januari 2027 ska regionerna göra digitalt tillgängliga regionplaner. Föreskrifterna ska 
fungera som stöd för detta arbete och säkerställa att innehållet i planen följer innehållskraven enligt 
7 kap. plan- och bygglagen. Genom föreskrifterna regleras hur byggstenarna, det vill säga innehållet, i 
regionplanen ska identifieras digitalt. Föreskrifterna styr inte hur informationen presenteras i en 
regionplan eller hur textbaserad information, media, geografiska data eller annan information ska 
förhålla sig till varandra. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, 2024-03-11  
Yttrande, 2024-03-11 
Boverkets förslag till föreskrifter om regionplan; med konsekvensutredning  

Beslutet skickas till 
Boverket 

Beskrivning av ärendet 
Kungsbacka kommun välkomnar Boverkets initiativ att digitalisera planeringsunderlaget i enlighet 
med EU-direktiv. Det är ett viktigt steg för att effektivisera planeringsprocessen genom att samla in 
data från GIS-avdelningar runt om i kommunerna och skapa en omfattande informationsdatabas. 
Samtidigt betonar kommunen behovet av att skilja mellan insamlingen av data för att bygga en digital 
databas och att skapa ramverk för framåtsyftande planering. Det är avgörande att inte allt kan vara 

https://www.boverket.se/contentassets/54dbdac07b464d6f8c69af0112cc82ae/boverkets-forslag-till-foreskrifter-om-regionplan.pdf
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[Skriv här] 

  

lägesbestämt och att det krävs utrymme för visionära strategier och anpassningar för att möta framtida 
behov och utmaningar. 
 

 

Malin Aronsson     Lovisa Eld  

Kommundirektör     Samhällsbyggnadschef 



 
YTTRANDE 

Kommunstyrelsen 
 

Datum 
2024-03-11 

Diarienummer 
KS-2023-00862 

Till 

Boverket 

Ert diarienummer 
2789/2022 

 

 
Kommunstyrelsen 

kommun@kungsbacka.se 
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 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

 
Yttrande över remiss: ”Boverkets förslag till föreskrifter om regionplan; med 
konsekvensutredning” 

Sammanfattande inställning 
Kungsbacka kommun välkomnar Boverkets initiativ att digitalisera planeringsunderlaget i enlighet med EU-
direktiv. Det är ett viktigt steg för att effektivisera planeringsprocessen genom att samla in data från GIS-
avdelningar runt om i kommunerna och skapa en omfattande informationsdatabas. Samtidigt betonar 
kommunen behovet av att skilja mellan insamlingen av data för att bygga en digital databas och att skapa 
ramverk för framåtsyftande planering. Det är avgörande att inte allt kan vara lägesbestämt och att det krävs 
utrymme för visionära strategier och anpassningar för att möta framtida behov och utmaningar. 

Kommunens inställning i detalj 
Kungsbacka kommun ser positivt på Boverkets initiativ att digitalisera planeringsunderlaget i enlighet med 
Inspire-direktivet och Öppna data-direktivet. Att samla in data från GIS-avdelningar runt om i kommunerna för 
att skapa en omfattande informationsdatabas är ett viktigt steg för att effektivisera planeringsprocessen. 
  
Samtidigt finns det farhågor från vissa kommuner, såsom Kungsbacka kommun, gällande den föreslagna 
inriktningen. Planeringsunderlaget, som fokuserar på att samla in befintliga data, är av nödvändighet för att 
förstå den aktuella situationen och bevara det som redan finns. Dock finns det en klar distinktion mellan detta 
och en framåtsyftande planering.  
  
En framåtsyftande planering sträcker sig bortom att bara dokumentera det existerande. Den involverar en 
visionär strategi för att forma samhällets framtid, baserat på underlag samt kreativitet och intentioner att 
förbättra och utveckla. Det handlar om att skapa och implementera innovativa idéer och strategier för att 
möta framtida utmaningar och behov. 
  
Det är av största vikt att föreskrifterna balanserar dessa två aspekter av planeringen för att säkerställa att 
processen med att ta fram underlagsmaterial är både effektiv och hållbar på lång sikt.  
Det är värt att uppmärksamma att det som Boverket föreslår och benämner som regionplan inte är en 
renodlad plan för framtiden. Istället fungerar det huvudsakligen som underlagsmaterial för planeringen, där 
det endast perifert berör planeringsaspekter. Det är viktigt att detta klargörs för att undvika missförstånd och 
för att säkerställa att rätt fokus och förväntningar riktas mot planeringsprocessen. 
  
Samtidigt är det värt att betona behovet av flexibilitet i planeringsprocessen, särskilt med tanke på att 
Boverket förespråkar en lägesbestämd planering. Redan på kommunal nivå är det viktigt med utrymme för 
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tolkning och anpassning till lokala förhållanden och behov. På regional nivå blir behovet ännu större, med 
tanke på den ökande komplexiteten i planeringsprocessen och det bredare spektrumet av intressenter och 
variabler som måste beaktas. Genom att integrera flexibilitet i föreskrifterna kan vi säkerställa att 
planeringsprocessen är anpassningsbar och kan möta de unika utmaningarna som varje region står inför. 
  

Slutligen vore det kanske mer passande att betrakta föreskrifterna inte som en fullständig 
"Regionplan", utan snarare som riktlinjer för att etablera en omfattande databas som 
planeringsunderlag. För att vidare utveckla reglerna vore det intressant att utöka tidsramen och 
fortsätta samtalet mellan Boverket, regionerna och kommunerna för att främja en mer 
framåtsyftande regional fysisk planering. 
 

 
Kungsbacka kommun 
 
 
 
 
  
  

 



  

Datum 

2024-03-27 
Diarienummer 

KS-2024-00070 
 
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning 

Margit de Boer 
 
Specialist hållbarhet 
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 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 
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Svar på Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss av promemorian 
Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083) 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2024-03-27, och översänder det som sitt svar till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet. 

Sammanfattning av ärendet 
Kungsbacka kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementets remiss av promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
(LI2024/00083).  
I promemorian föreslås att det ska bli obligatoriskt för kommuner att under vissa förutsättningar 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att underlätta för barnfamiljer som saknar egen 
bostad att kunna få tillträde till en sådan. Vidare tydliggörs att kommunala bostadsförmedlingar får 
förmedla bostäder som reserverats utifrån olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar 
möjligheten att ta ut köavgift av de sökande.  

I syfte att skapa bättre förutsättningar för att samordna kommunala bostadsförsörjningsåtgärder och 
planeringen för bostadsbyggande föreslås ett antal förtydliganden i lagen (2000:1383) om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar. Ändringarna innebär att kommunerna ska redogöra för 
behovet av tillskott av bostäder och ta hänsyn till behovet av samordning med andra kommuner både i 
planeringen och när åtgärder för bostadsförsörjningen vidtas. Uppgiften att verka för att kommunal 
samordning kommer till stånd föreslås liksom tidigare ligga på länsstyrelserna. I promemorian föreslås 
också att lagen (2014:899) om riktlinjer för kommunala markanvisningar ges ett uttryckligt 
bostadsförsörjningssyfte.  

De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteskrivelse, 2024-03-27 
Yttrande, 2024-03-27 
Ekstas Bostads AB:s yttrande, 2024-03-22 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg 2024-03-21, § 31 
Nämnden för Individ & Familjeomsorgs yttrande, 2024-02-29 
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Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-08 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad 2024-03-20, § 35 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknads yttrande, 2024-03-11  
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknads tjänsteskrivelse, 2024-03-11 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementets promemoria Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning   

Beslutet skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Beskrivning av ärendet 
Kungsbacka kommun har fått möjlighet att lämna synpunkter på Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementets remiss av promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
(LI2024/00083). 
I promemorian föreslås att det ska bli obligatoriskt för kommuner att under vissa förutsättningar 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. En hyresgaranti är en säkerhet för avtal i form av ett 
kommunalt borgensåtagande. Syftet är att underlätta för barnfamiljer som saknar egen bostad att kunna 
få tillträde till en sådan. Vidare tydliggörs att kommunala bostadsförmedlingar får förmedla bostäder 
som reserverats utifrån olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar möjligheten att ta ut 
köavgift av de sökande.  
I syfte att skapa bättre förutsättningar för att samordna kommunala bostadsförsörjningsåtgärder och 
planeringen för bostadsbyggande föreslås även ett antal förtydliganden i lagen (2000:1383) om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar. Ändringarna innebär att kommunerna ska redogöra för 
behovet av tillskott av bostäder och ta hänsyn till behovet av samordning med andra kommuner både i 
planeringen och när åtgärder för bostadsförsörjningen vidtas. Här föreslås även att riktlinjer för 
bostadsförsörjning som lagen ställer krav på att kommuner ska ta fram en gång per mandatperiod ska 
byta namn till handlingsplan för bostadsförsörjning. Uppgiften att verka för att kommunal samordning 
kommer till stånd föreslås liksom tidigare ligga på länsstyrelserna. I promemorian föreslås också att 
lagen (2014:899) om riktlinjer för kommunala markanvisningar ges ett uttryckligt 
bostadsförsörjningssyfte.  
De nya reglerna föreslås träda i kraft den 1 januari 2025. Kommunen berörs av samtliga förslag i 
promemorian. 
 
Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning 
Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på flera av förslagen i promemorian. Det finns betydande 
utmaningar inom bostadsförsörjningen i Sverige och så även i Kungsbacka kommun. Det handlar 
bland annat om bostadsbrist och svårigheter att tillhandahålla bostäder till vissa grupper. Förslagen i 
promemorian kan bidra till att lösa vissa av dessa utmaningar, om än i liten utsträckning. Bland annat 

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/departementsserien-och-promemorior/2024/01/promemoria-atgarder-for-en-battre-bostadsforsorjning/
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anser kommunstyrelsens förvaltning att det är bra med ett förtydligande om att kommunala 
bostadsförmedlingar får ta ut en köavgift även om det finns vissa reservationer av bostäder för vissa 
grupper eller förtursystem. I kommunens bostadsförmedling finns i dag exempelvis reservationer av 
bostäder för ungdomar och seniorer. Förvaltningen ser också att tillhandahållande av hyresgarantier till 
vissa barnfamiljer är i linje med barnkonventionen. Kommunen arbetar redan i dag med hyresgarantier 
vilket innebär att vi redan har erfarenheter av att arbeta på detta sätt. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser samtidigt att förslagen i promemorian till viss del begränsar det 
kommunala självstyret och möjligheten att ta fram kommunspecifika lösningar. Detta är viktigt då 
lokala förutsättningar för bostadsförsörjningen kan skilja sig en del mellan kommuner. Exempelvis ser 
förvaltningen att förslaget om att ändra i lagen om riktlinjer för kommunala markanvisningar inte 
förväntas ge någon större effekt i Kungsbacka. Ändringen innebär bland annat att dessa riktlinjer 
framöver ska ange hur markanvändning används för att följa kommunens plan för bostadsförsörjning. 
Även om detta bidrar till att innehållet i kommunens styrdokument hänger ihop på ett bra sätt har 
kommunen få markanvisningar i allmänhet vilket gör att den föreslagna ändringen inte får så mycket 
genomslag för en bättre bostadsförsörjning i Kungsbacka kommun. 
En annan lokal förutsättning att ta hänsyn till är att allmännyttan i Kungsbacka kommun är relativt 
liten jämfört med exempelvis kommuner i Halland och Göteborg. Allmännyttan spelar en viktig roll i 
att tillhandahålla bostäder för de som har en svagare position på bostadsmarknaden. Därför blir det 
ännu viktigare att systemet med förmedling av lägenheter enligt kötid finns kvar med en hög 
trovärdighet. Förslagen i promemorian om exempelvis hyresgarantier bör ses i detta lokala ljus, så att 
de inte blir för många till antal utan fungerar i undantagsfall som ett komplement till allmännyttan och 
andra typer av stöd som kommunen erbjuder barnfamiljer. 
Ett annat förslag som kommunstyrelsens förvaltning har synpunkter på är att det framöver ska vara en 
handlingsplan i stället för riktlinjer för bostadsförsörjning som kommuner ska ta fram. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att skillnaden mellan handlingsplan och riktlinjer är betydande, 
där handlingsplan antyder ett mer kortsiktigt och detaljerat perspektiv än riktlinjer. Det gör att en 
handlingsplan för bostadsförsörjning kan hamna på en detaljnivå som inte stämmer överens med den 
övergripande nivån som fullmäktige brukar ta beslut om. Förvaltningen ser snarare att 
kommunfullmäktige beslutar om övergripande mål och riktning medan nämnder är bäst lämpade att ta 
beslut om åtgärder och aktiviteter som behövs för att uppnå dessa mål. Detta är även i enlighet med 
kommunallagens bestämmelser om de uppgifter som fullmäktige och nämnder bör ha.   
Utöver detta har kommunstyrelsens förvaltning några mindre synpunkter på förslagen utifrån juridiska 
och semantiska perspektiv. 

 

Malin Aronsson    Lovisa Eld 

Kommundirektör    Samhällsbyggnadschef 
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Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

Ert diarienummer 
LI2024/00083 
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Yttrande över Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss av Promemorian 
Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083) 

Sammanfattande inställning 
Kommunen anser att flera av de förslag som utredningen lämnar i betänkandet är bra och relevanta. 
Kommunen instämmer därför i utredningens förslag, med några undantag och förtydliganden som 
redovisas under rubriken nedan. 

Kommunens inställning i detalj 

Allmänt om promemorian  
Kommunen anser att flera av förslagen i promemorian är bra, men att de innebär en viss inskränkning 
av det kommunala självstyret. Kommunen vill framhålla vikten av självstyre i dessa frågor då vi anser 
att kommunen bäst hanterar bostadsförsörjning själv utifrån lokala förhållanden på bostadsmarknaden. 

Avsnitt 3.3 Obligatoriskt för kommunen att tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer 
Kungsbacka kommun arbetar redan i dag med hyresgarantier för vissa invånare. En skyldighet att 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer ligger väl i linje med barnkonventionen. Kommunen vill 
dock påpeka risken för ökade kostnader då det finns osäkerhetsfaktorer kring vilka kostnader som kan 
komma att uppstå i och med att fler hyresgarantier kan behöva tillhandahållas. Kommunen vill även 
betona att det är viktigt att majoriteten av hyresrätter förmedlas via bostadsförmedlingen enligt kötid, 
för att upprätthålla bostadsförmedlingens trovärdighet.  

Avsnitt 5.3 Från kommunal riktlinje till kommunal handlingsplan 
Kungsbacka kommun anser att det kan vara problematiskt att ändra ordet ”riktlinje” till 

”handlingsplan”. Enligt kommunallagen (2017:725) 5 kap. 1 § ska kommunfullmäktige besluta i 
ärenden av principiell beskaffenhet, bland annat gällande mål och riktlinjer för verksamheten. I 6 kap. 
6 § framgår att nämnder inom sitt område ska se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål 
och riktlinjer som fullmäktige har bestämt. Kommunen anser därför att det är bra om fullmäktige tar 
beslut om riktlinjer som ska visa en övergripande riktning och att respektive nämnd utifrån denna 
riktning tar fram konkreta insatser. Kommunen anser också att det inte framgår tillräckligt tydligt i 
promemorian av vilka skäl ändringen föreslås.  
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Gällande förändringen av ordet ”insatser” till ”¨åtgärder” anser Kungsbacka kommun att ”insatser” kan 

vara mer korrekt. Detta då ordet ”åtgärder” antyder att ett problem ska avhjälpas, medan ”insatser” 

även kan inkludera förebyggande insatser. Båda är viktiga för en god bostadsförsörjning. 

Avsnitt 8.5 Förslaget till förordning om kommuners skyldighet att ställa hyresgaranti 
Kungsbacka kommun anser att det kan ge upphov till förvirring att det står i en lagregel att det är 
frivilligt för kommuner att ställa hyresgaranti samtidigt som det står i en förordning att det är 
obligatoriskt under vissa förutsättningar.  

 

 
Kungsbacka kommun 
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Yttrande över remiss promemoria åtgärder för en bättre bostadsförsörjning  
 
Eksta vill härmed yttra sig med anledning av rubricerande ärende. Då vår intresseorganisation Sveriges 
Allmännytta också är remissinstans följer vi till stor del deras ställningstagande. Hyresgarantier för 
barnfamiljer kan vara en bra väg att underlätta för dem på bostadsmarknaden men det är viktigt att 
majoriteten förmedlas enligt kötid för att upprätthålla Bostadsförmedlingen trovärdighet. Eksta anser att 
detta fungerar väl redan idag i Kungsbacka då vi har ett nära och bra samarbete med kommuns förvaltningar 
som blir berörda ex IF. 
 
Övrigt anser vi att riktlinjerna alltid ska vara aktuella i förhållande till situationen på den lokala 
bostadsmarknaden. Vi anser att Kommunen bäst själv hanterar bostadsprogram och bostadsförsörjning och 
att förslaget kan innebära till viss del en inskränkning av det kommunala självstyret. I övrigt hänvisar vi till 
Sveriges Allmännyttas ställningstagande gällande åtgärder för en bättre bostadsförsörjning. 
 
 
Med vänlig hälsning  
Eksta Bostads AB 
 
 
 
Christer Kilersjö, vd 
0300–35609, christer@eksta.se 
 

mailto:info@eksta.se
http://www.eksta.se/
mailto:christer@eksta.se


 
YTTRANDE 

Nämnden för Individ & Familjeomsorg 
 

Datum 
2024-02-29 

Diarienummer 
IF-2024-00035 

Till 

Kommunstyrelsen 

Ert diarienummer 
KS 2024-00070 

 

 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg 
individochfamiljeomsorg@kungsbacka.se 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 
Besöksadress 

Stadshuset, Storgatan 37 
Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

 
Yttrande över Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss: Åtgärder för en 
bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083)  

 

Sammanfattande inställning 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg anser att förslagen i promemorian i huvudsak är bra och 
relevanta. Nämnden instämmer därför i utredningens förslag, men vill påpeka risken med ökade 
kostnader för nämnden i form av hyresgarantier till barnfamiljer.  
 

Kommunens inställning i detalj 
3.3 Obligatoriskt för kommuner att tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. 

Nämnden instämmer i promemorians förslag då förslaget ligger väl i linje med barnkonventionen.  

Nämnden instämmer i promemorians förslag att ersättningen till kommunerna regleras genom en 
höjning av det generella stadsbidraget. Men påpekar att det ändå kan blir en ökad kostnad för 
kommunen.  

4.2 Tydligare möjligheter till reservation och förturer 

Nämnden instämmer med promemorians förslag och ställer sig positiva till möjligheten att fördela 
lägenheter enligt ett förturssystem.  

 

 
Kungsbacka kommun 
 
  
  

 



KUNGSBACKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg Datum  

2024-03-21 
 

 
 

 

 

  Expedierat/bestyrkt 

 
 

  
 

 

§ 31 Dnr IF-2024-00035  
Yttrande över remiss - Promemorian "Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning" 

Beslut 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg avger yttrande på Promemorian ”Åtgärder 
för en bättre bostadsförsörjning” till kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun 
yttrar sig över Promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”. 

Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg och 
Gymnasium & Arbetsmarknad samt Eksta Bostads AB avger yttranden över 
remissen. 

I promemorian föreslås att det ska bli obligatoriskt för kommuner att under vissa 
förutsättningar tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att underlätta 
för barnfamiljer som saknar egen bostad att kunna få tillträde till en sådan.  

Vidare tydliggörs att kommunala bostadsförmedlingar får förmedla bostäder som 
reserverats utifrån olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar möjligheten 
att ta ut köavgift av de sökande. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-08 
Yttrande – Remiss – Promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”, 2024-
03-08 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet, Promemorian Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning, 30 januari 2024 

Beslutsgång 
Ordförande Tommy Rydfeldt (L) prövar om nämnden kan avge yttrande på 
Promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning” till kommunstyrelsen, och 
finner att nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



  

Datum 

2024-03-08 
Diarienummer 

IF IF-2024-00035 
 

 

 
 
Christian Andersson 
0300-837318 
Utvecklingsledare 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 
Besöksadress 

Stadshuset, Storgatan 37 
Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 

Remiss - Promemorian "Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning" 
 

Förslag till beslut i Nämnden för Individ & Familjeomsorg 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg avger yttrande på Promemorian ”Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning” till kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun yttrar sig över 
Promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”. 

Kommunstyrelsen har begärt att Nämnderna för Individ & Familjeomsorg och Gymnasium & 
Arbetsmarknad samt Eksta Bostads AB avger yttranden över remissen. 

I promemorian föreslås att det ska bli obligatoriskt för kommuner att under vissa förutsättningar 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att underlätta för barnfamiljer som saknar egen 
bostad att kunna få tillträde till en sådan.  

Vidare tydliggörs att kommunala bostadsförmedlingar får förmedla bostäder som reserverats utifrån 
olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar möjligheten att ta ut köavgift av de sökande. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Individ & Familjeomsorgs tjänsteskrivelse, 2024-03-08 
Yttrande – Remiss – Promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”, 2024-03-08 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet, Promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning, 
30 januari 2024 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 

 

Ivan Stipic      Märta Lycken 

Förvaltningschef     Utvecklingschef 



 
YTTRANDE 

Nämndens för Gymnasium & Arbetsmarknad 
 

Datum 
2024-03-11 

Diarienummer 
GA-2024-00028 

Till 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 

li.remissvar@regeringskansliet.se 

kopia till: li.bb@regeringskansliet.se 

Ert diarienummer 
LI2024/00083 

 

 
Nämndens namn 

gymnasiumocharbetsmarknad@kungsbacka.se 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

 
Yttrande över Landsbygds- och infrastruktursdepartementets remiss: Åtgärder för en 
bättre bostadsförsörjning, LI2024/00083 

Sammanfattande inställning 
Kommunen anser att förslagen i promemorian är i huvudsak bra och relevanta. Kommunen instämmer 
därför i utredningens förslag. Dock ska noteras att det finns risk för ökade kostnader för förvaltningen i 
form av hyresgarantier till barnfamiljer.  

Kommunens inställning i detalj 
3.3 Obligatoriskt för kommuner att tillhandahålla hyresgarantier för barnfamiljer.  
Detta förslag är i samklang med barnkonventionen som, sedan 2020, är lagstadgad i Sverige. Utifrån 
detta instämmer kommunen i promemorians förslag. 

Kommunen instämmer också i promemorians förslag att ersättningen till kommunerna regleras genom 
en höjning av det generella stadsbidraget. Det ska dock påpekas att det finns en risk för ökade 
kostnader för kommunen.  

4.2 Tydligare möjligheter till reservation och förturer. 
Kommunen instämmer med promemorians förslag och ställer sig positiva till möjligheten att fördela 
lägenheter enligt ett förturssystem. 

 
Kungsbacka kommun 
 
  
  

 



KUNGSBACKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad Datum  

2024-03-20 
 

 
 

 

 

  Expedierat/bestyrkt 

 
 

  
 

§ 35 Dnr GA-2024-00028 
VB: Begäran om yttrande - Promemoria om åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning 

Beslut 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad godkänner yttrandet på Promemorian 
”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning” och översänder det till kommunstyrelsen 
som sitt svar. 

Sammanfattning av ärendet 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun 
yttras sig över promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”. 

Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad samt nämnden för Individ & 
Familjeomsorg och Eksta Bostad AB har uppmanats att avge yttrande över remissen.  
De förslag i promemorian som skulle kunna påverka verksamheten för nämnden för 
Gymnasium & Arbetsmarknad är att det ska vara obligatoriskt för kommuner att 
under vissa förutsättningar tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att 
underlätta för barnfamiljer som saknar egen bostad ska kunna få tillgång till ett 
adekvat boende.  
Vidare så ska kommunala bostadsförmedlingar få förmedla bostäder som reserverat 
utifrån olika behov och erbjuda förturer utan att det påverkar möjligheten att ta ut 
köavgift av de sökande. 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknads tjänsteskrivelse, 2024-03-11 
Yttrande – Promemoria ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning, 2024-03-11 
Promemoria- Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning, Landsbygds- och 
infrastrukturdepartementet, inkom till förvaltningen 2024-01-30 

Beslutsgång 
Ordförande Axel Storckenfeldt (M) frågar om nämnden för Gymnasium & 
Arbetsmarknad kan godkänna yttrandet -Promemoria om åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning och skicka det till kommunstyrelsen som sitt svar och finner att 
nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



  

Datum 

2024-03-11 
Diarienummer 

GA-2024-00028 
 
 

 
Förvaltningen för Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

Karin Möglebust 
 
Utvecklingsledare 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
 Begäran om yttrande - Promemoria om åtgärder för en bättre bostadsförsörjning 
 

Förslag till beslut  
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad godkänner yttrandet på Promemorian ”Åtgärder för en 

bättre bostadsförsörjning” och översänder det till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har begärt att Kungsbacka kommun yttras sig över 
promemorian ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning”. 

Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad samt nämnden för Individ & Familjeomsorg och Eksta 
Bostad AB har uppmanats att avge yttrande över remissen.  
De förslag i promemorian som skulle kunna påverka verksamheten för nämnden för Gymnasium & 
Arbetsmarknad är att det ska vara obligatoriskt för kommuner att under vissa förutsättningar 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Syftet är att underlätta för barnfamiljer som saknar egen 
bostad ska kunna få tillgång till ett adekvat boende.  

Vidare så ska kommunala bostadsförmedlingar få förmedla bostäder som reserverat utifrån olika behov 
och erbjuda förturer utan att det påverkar möjligheten att ta ut köavgift av de sökande.  

 

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknads tjänsteskrivelse, 2024-03-11 
Yttrande – Promemoria ”Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning, 2024-03-11 
Promemoria- Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning, Landsbygds- och infrastrukturdepartementet, 
inkom till förvaltningen 2024-01-30 
 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 

 



 KUNGSBACKA KOMMUN 
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Patrik Hellberg     Karin Zetterman 

Förvaltningschef     Verksamhetschef 



  

Datum 

2024-04-03 
Diarienummer 

KS-2024-00177 
 
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning 

Christina Hermansson 
Ekonomichef 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - Individ & 
Familjeomsorg 
 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller begäran och omfördelar 1 000 000 kronor från centrala finansverksamheten 
för 2024 till nämnden för Individ & Familjeomsorg. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Beslutet grundar sig i den satsning som kommunfullmäktige 
beslutade om i Kommunbudget 2023 om att fem miljoner kronor skulle reserveras för detta ändamål 
varje år under perioden 2023–2027.  

Nämnden för Individ & Familjeomsorg har den 26 februari 2024 kommit in med en begäran om att få 
ta del av 1 000 000 kronor av dessa medel till hälsofrämjande åtgärder inom daglig verksamhet. 
Nämndernas ansökningar under 2024 uppgår till 6,2 miljoner kronor varav 3,6 miljoner kronor sedan 
tidigare har beviljats för olika satsningar.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-04-03 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg, 2024-02-22 
Initiativ, ansökan om bidrag till hälsofrämjande åtgärder inom daglig verksamhet, 2024-02-22 

Beslutet skickas till 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg, kommunstyrelsens förvaltning: Styrning & Ekonomi 
  



 KUNGSBACKA KOMMUN 
 2 (2) 

 

 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Totalt har sju ansökningar om medel inkommit till 
kommunstyrelsen uppgående till 6 200 000 kronor. 

Nämnd Område Begärt belopp, kronor Beviljat belopp, kronor 

Vård & Omsorg Möta äldre som besväras av 
ofrivillig ensamhet 

900 000 900 000 

Kultur & Fritid Friskvårds- & 
Aktivitetsgruppens satsning 
för att nå fler barn och unga 

1 200 000 1 200 000 

Kultur & Fritid Tillsammansgruppen – 
ungdomar från 13 år med 
NPF-diagnos erbjuds 
mötesplats och 
engagerande aktiviteter 

500 000 500 000 

Individ & Familjeomsorg Utökade aktiviteter på 
boenden med särskild 
service, BmSS 

 1 000 000 1 000 000 

Individ & Familjeomsorg Aktiviteter inom daglig 
verksamhet för att främja 
välmående och motverka 
psykisk ohälsa 

1 000 000  

Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

Främja välmående och 
motverka psykisk ohälsa på 
kommunala gymnasieskolor 

600 000  

Förskola & Grundskola Aktiviteter för ökad fysisk 
aktivitet, uppsökande 
verksamhet och 
fritidsaktiviteter 

1 000 000  

SUMMA  6 200 000 3 600 000 
 

Kommunstyrelsens förvaltning har i sin beredning inte värderat nämndens ansökan om medel i 
förhållande till övriga ansökningar. De förslag till beslut som förvaltningen lämnar bygger enbart på 
principen om när de inkommit. Det ska med andra ord inte ses på annat sätt än att kommunstyrelsen 
har att göra en samlad bedömning av de tre nu ej avgjorda ärendena i förhållande till avsatt 
budgetmedel uppgående till 5 000 000 kronor. 

 

 

Malin Aronsson     Anders Johansson 

Kommundirektör     Biträdande kommundirektör 



KUNGSBACKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg Datum  

2024-02-22 
 

 
 

 

 

  Expedierat/bestyrkt 

 
 

  
 

§ 16 Dnr IF-2024-00048 
Initiativärende (M), (L), (KD), (C), (S) - Ansökan till kommunstyrelsen om 
bidrag till hälsofrämjande åtgärder till Individ och Familj inom daglig 
verksamhet 

Beslut 
Nämnden för Individ & Familjeomsorg beslutar att ansöka om en miljon kronor av 
kommunstyrelsen för att främja fysisk aktivitet på daglig verksamhet. 

Nämnden för Individ & Familjeomsorg ger förvaltningen i uppdrag att skicka in 
ansökan till kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Marianne Pleijel (M), Tommy Rydfeldt (L) Annika Ulfsdotter (KD) Bengt Asplund 
(C) och Majbritt Rane Andersson (S) har inkommit med ett initiativ till nämnden där 
de föreslår nämnden att ansöka om medel av kommunstyrelsen till hälsofrämjande 
åtgärder inom daglig verksamhet. 
Förslagsställarna vill att förvaltningen skickar in ansökan till kommunstyrelsen där 
nämnden önskar få del av de medel som kommunfullmäktige har reserverat, för att 
främja välmående och motverka psykisk ohälsa, till att användas till aktiviteter på 
daglig verksamhet.  

Initiativtagarna föreslår därmed nämnden besluta att: 

• Ansöka om en miljon kronor av kommunstyrelsen för att främja fysisk 
aktivitet på daglig verksamhet. 

• Ge förvaltningen i uppdrag att skicka in ansökan till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Initiativärende (M), (L), (KD), (C), (S) - Ansökan till kommunstyrelsen om bidrag 
till hälsofrämjande åtgärder till Individ och Familj inom daglig verksamhet,  
9 februari 2024 

Beslutsgång 
Ordförande Tommy Rydfeldt (L) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga Marianne Pleijel (M) med fleras förslag, och finner att nämnden bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 



Initiativ om ansökan till kommunstyrelsen om bidrag till hälsofrämjande 

åtgärder till individ och familj inom daglig verksamhet. 

Under våren kommer vårt nya daglig verksamhetscenter att öppna på kyrkskolan i 

Kungsbacka. Detta är mycket roligt och det blir bra för våra invånare som behöver daglig 

verksamhet. Det vi ser är att det skulle vara bra för de som åker till daglig verksamhet också 

kan få till någon typ av fysisk aktivitet i samband med deras jobb. Det är också vetenskapligt 

belagt att fysisk aktivitet främjar hälsan och välmående. Det vi också vet är att det är svårt för 

denna grupp av invånare att hitta något som både blir roligt och att det främjar gemenskap. 

Vi tänker köpa in några redskap till enheterna där man själv kan utföra fysisk aktivitet. Någon 

instruktör kan vara på plats för att instruera i början. 

Vi behöver fortbilda personal för enkla instruktioner av övningsmoment 

Inköp av cyklar och side-by-side cyklar 

Digitala hjälpmedel som VR där man kan använda rörelsespel 

Uteaktiviteter med andra grupper av invånare, kan genomföras med andra föreningar 

Detta är några exempel som kommit fram som önskemål för våra daglig verksamhet 

deltagare. 

Därför vill vi 

 

• Ansöka om en miljon kronor av kommunstyrelsen för att främja fysisk aktivitet på 

daglig verksamhet. 

• Ge förvaltningen i uppdrag att skicka in ansökan till kommunstyrelsen. 

 

 

Marianne Pleijel Tommy Rydfeldt Annika Ulfsdotter 

    

Bengt Asplund Majbritt Rane Andersson 

                           

  



  

Datum 

2024-04-03 
Diarienummer 

KS-2024-00193 
 
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning 

Christina Hermansson 
Ekonomichef 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - 
Gymnasium & Arbetsmarknad 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen bifaller delvis begäran och omfördelar 400 000 kronor från centrala 
finansverksamheten för 2024 till nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad. 

Kommunstyrelsen avslår nämndens begäran för 2025.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Beslutet grundar sig i den satsning som kommunfullmäktige 
beslutade om i Kommunbudget 2023 om att fem miljoner kronor skulle reserveras för detta ändamål 
varje år under perioden 2023–2027.  

Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad har den 29 februari 2024 kommit in med en begäran om 
att få ta del av 900 000 kronor av dessa medel, varav 600 000 kronor avser 2024 och 300 000 kronor 
avser 2025. Detta kommer möjliggöra för nämnden att fortsätta sitt arbete för att främja välmående och 
motverka psykisk ohälsa bland elever på Kungsbackas kommunala gymnasieskolor. 
Nämndernas ansökningar under 2024 uppgår till 6,2 miljoner kronor varav 3,6 miljoner kronor sedan 
tidigare har beviljats för olika satsningar.  

Eftersom budgeten ännu inte är beslutad för 2025, kan kommunstyrelsen inte bifalla begäran om medel 
för det året.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-04-03 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad, 2024-02-21 
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknad, 2024-02-05  

Beslutet skickas till 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad, kommunstyrelsens förvaltning: Styrning & Ekonomi 
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Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Totalt har sju ansökningar om medel inkommit till 
kommunstyrelsen uppgående till 6 200 000 kronor. 

Nämnd Område Begärt belopp, kronor Beviljat belopp, kronor 

Vård & Omsorg Möta äldre som besväras av 
ofrivillig ensamhet 

900 000 900 000 

Kultur & Fritid Friskvårds- & 
Aktivitetsgruppens satsning 
för att nå fler barn och unga 

1 200 000 1 200 000 

Kultur & Fritid Tillsammansgruppen – 
ungdomar från 13 år med 
NPF-diagnos erbjuds 
mötesplats och 
engagerande aktiviteter 

500 000 500 000 

Individ & Familjeomsorg Utökade aktiviteter på 
boenden med särskild 
service, BmSS 

 1 000 000 1 000 000 

Individ & Familjeomsorg Aktiviteter inom daglig 
verksamhet för att främja 
välmående och motverka 
psykisk ohälsa 

1 000 000  

Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

Främja välmående och 
motverka psykisk ohälsa på 
kommunala gymnasieskolor 

600 000  

Förskola & Grundskola Aktiviteter för ökad fysisk 
aktivitet, uppsökande 
verksamhet och 
fritidsaktiviteter 

1 000 000  

SUMMA  6 200 000 3 600 000 
 

 
Kommunstyrelsens förvaltning har i sin beredning inte värderat nämndens ansökan om medel i 
förhållande till övriga ansökningar. De förslag till beslut som förvaltningen lämnar bygger enbart på 
principen om när de inkommit. Det ska med andra ord inte ses på annat sätt än att kommunstyrelsen 
har att göra en samlad bedömning av de tre nu ej avgjorda ärendena i förhållande till avsatt 
budgetmedel uppgående till 5 000 000 kronor. 

 

Malin Aronsson     Anders Johansson 

Kommundirektör     Biträdande kommundirektör 



KUNGSBACKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad Datum  

2024-02-21 
 

 
 

 

 

  Expedierat/bestyrkt 

 
 

  
 

§ 17 Dnr GA-2023-00058 
Främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på 
Kungsbackas kommunala gymnasieskolor 

Beslut 
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad bifaller förvaltningens förslag till 
ansökan och skickar tjänsteskrivelse och underlag till Kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Evalotta Magnusson och Ulf Dohn informerar nämnden för Gymnasium & 
Arbetsmarknad hur deras arbete fortgår med fokus på psykisk ohälsa och främja 
välmående.  

Utifrån ett initiativärende sökte förvaltningen medel hos Kommunstyrelsen och har 
under 2023 påbörjat ett arbete för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa 
bland elever på Kungsbackas kommunala gymnasieskolor. Evalotta Magnusson har 
ansvar för projektet och har tillsammans med processgrupp tagit fram en metod som 
ska testas mot olika personal- och elevgrupper under våren 2024. För att kunna 
fortsätta arbetet önskar förvaltningen söka om ytterligare medel för 2024 samt 
vårterminen 2025. Tanken är att kunna anställa en samordnare på 60 %, 
implementera metoden under vårterminen 2024 samt fullfölja under höstterminen 
2024 och vårterminen 2025. Kostnaden för år 2024 uppgår till 600 000 kr och för 
vårterminen 2025 uppgår kostnaden till 300 000 kr.   

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknads tjänsteskrivelse, 2024-02-05 
Presentation på nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad sammanträde 2024-02-
21 

Beslutsgång 
Ordförande Axel Storckenfeldt (M) frågar om nämnden kan notera informationen till 
protokollet samt besluta enligt förvaltningens förslag och finner att nämnden bifaller 
det.  

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  



  

Datum 

2024-02-05 
Diarienummer 

GA-2023-00058 
 
 

 
Förvaltningen för Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

Karin Möglebust 
 
Utvecklingsledare 

1 (1)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på Kungsbackas 
kommunala gymnasieskolor 
 

Förslag till beslut  
Nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad bifaller förvaltningens förslag till ansökan och skickar 
tjänsteskrivelse och underlag till Kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 
Utifrån ett initiativärende sökte förvaltningen medel hos Kommunstyrelsen och har under 2023 
påbörjat ett arbete för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på Kungsbackas 
kommunala gymnasieskolor. Evalotta Magnusson har ansvar för projektet och har tillsammans med 
processgrupp tagit fram en metod som ska testas mot olika personal- och elevgrupper under våren 
2024. För att kunna fortsätta arbetet önskar förvaltningen söka om ytterligare medel för 2024 samt 
vårterminen 2025. Tanken är att kunna anställa en samordnare på 60 %, implementera metoden under 
vårterminen 2024 samt fullfölja under höstterminen 2024 och vårterminen 2025. Kostnaden för år 
2024 uppgår till 600 000 kr och för vårterminen 2025 uppgår kostnaden till 300 000 kr.   

Beslutsunderlag 
Förvaltningen för Gymnasium & Arbetsmarknads tjänsteskrivelse, 2024-02-05 
Presentation på nämnden för Gymnasium & Arbetsmarknad sammanträde 2024-02-21 
 

 

Patrik Hellberg     Cindia Escalante Mattsson 

Förvaltningschef     Gymnasiechef 



Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på 

Kungsbackas kommunala gymnasieskolor 

 
Under hösten 2023 har gymnasiet utifrån tidigare beviljad ansökan av medel påbörjat ett arbete med 
att motverka psykisk ohälsa bland unga på Kungsbackas kommunala gymnasieskola. Under hösten 
har en kartläggning med hjälp av elever och personal som referensgrupper genomförts. I processen 
har också omvärldsbevakning varit en viktig del. 
 
 Det framgår att organisationen måste börja, inte bara tänka på ett nytt sätt utan också göra på ett 
nytt sätt. Kungsbacka kommun har tidigare försökt att hitta kloka vägar för att skolan som arena ska 
var en viktig agent i arbetet med att stärka, främja och förebygga psykiskhälsa och välmående hos 
våra unga. Ett exempel på det var utbildningssatsningen ”Välmående ger resultat”, som genomfördes 
mellan 2013-2019, framförallt på våra för-och grundskolor men också på gymnasiet. Vid satsningen 
utbildades 30 processledare och 700 pedagoger och uppemot 4000 elever men utbildningen 
implementerades främst i kommunens för- och grundskolor.  Det finns idag på gymnasiet personal 
som under dessa år utbildats i att såväl leda process mot personal som att utbilda elevgrupp i 
utbildningsmaterialet. De trygghetsteam som idag är en del av verksamheten kommer fortsatt att 
vara en viktig del i och bidra med utvecklingsarbetet i att arbeta främjande och förebyggande i 
elevhälsoarbetet. 
 
En positiv effekt av att vi förvaltar tidigare satsningar i kommunen är att samarbete mellan 
grundskolan och gymnasiet blir en röd tråd. Dessutom blir manifesterat hur vi långsiktigt arbetar med 
elevens välmående och hälsa i kommunen.  Då satsningar följer eleven hela vägen från för- grund- 
och upp till gymnasieskolan när det gäller att främja och förebygga god psykisk hälsa.  Vår ambition 
är att satsningen ska ge effekt inte bara hos eleverna utan också hos berörd personal. Målet är att 
kulturen på gymnasiet tydligare ska genomsyras av trygghet och välmående. Visionen är att det leder 
till att vi som kommunal gymnasieskola kan ha ”välmående skola” som en del i vår profilering 
gentemot andra skolor, vilket i sig också kan gynna vår kommun. 
 
En utbildning av såväl personal som elever ökar markant chanserna för att denna satsning inte ska bli 
ett ”tomtebloss”. När metod och material förankras i befintliga verksamheter kommer det främjande 
och förebyggande arbetet inte hänga på person längre utan på funktion. Det är viktigt att alla elever 
ges samma möjlighet till utbildning i att främja och förebygga sin egen psykiska hälsa och välmående, 
oavsett programtillhörighet. Visionen är att olika aktörer tillsammans skapar en kultur där trygghet 
och välmående är tydliga värderingar på skolan och för våra gymnasieungdomar. Arbetet måste ske 
stegvis för att vara hållbart och bli långsiktigt så implementeringen kräver att vi samarbetar mellan 
olika aktörer på gymnasiet kopplat till elevhälsoarbetet. Då har gymnasiet lyckats få det att bli en del 
av en helhet i utbildningen för varje elev. 
 
Nu söker vi fortsatt medel för 2024/25 för att implementera den satsningen som en gång påbörjades 
i kommunen. Under hösten har samordnare ihop med processgrupp arbetat fram ett förslag på 
metod som ska testas mot olika personal och elevgrupper under våren 2024. Arbetet är tänkt att 
fullföljas under ht 2024 och vt 2025. Den innefattar att utveckla pågående arbete med ett tätare 
samarbete mellan skolans olika aktörer och att starta upp en utbildningssatsning för alla elever i åk 2 
som idag inte finns. Syftet är att höja kunskapsnivån hos personal i psykisk hälsa men också bidra till 
en minsta gemensam nämnare i arbetet med våra elever inom psykisk hälsa. Gymnasiets personal får 
också ett gemensamt förhållningssätt i det främjande elevhälsoarbetet. Tillsammans kan det bidra till 
minskad psykisk ohälsa bland våra elever och därmed minskad risk för suicid. 
 
Samordnaren har fortsatt ansvar för dialogen med gymnasiets ledningsgrupp. 



För att täcka våra kostnader för detta ansöker vi om 588 412 kr för 2024 detta För att genomföra 
detta på ett effektivt sätt behöver vi medel för en samordnare (60%) för detta under 2024 och 
vårterminen 2025. Samordnaren för även dialogen med gymnasiets ledningsgrupp. 
 
 
 
 



  

Datum 

2024-04-04 
Diarienummer 

KS-2024-00266 
 
 

 
Kommunledningskontoret 

Christina Hermansson 
 
Ekonomichef 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - Förskola & 
Grundskola 

Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen avslår nämndens begäran.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Beslutet grundar sig i den satsning som kommunfullmäktige 
beslutade om i Kommunbudget 2023 om att fem miljoner kronor skulle reserveras för detta ändamål 
varje år under perioden 2023–2027.  
Nämnden för Förskola & Grundskola har den 2 april 2024 kommit in med en begäran om att få ta del 
av 1 miljon kronor av dessa medel till förebyggande insatser som ökar barn och ungas fysiska och 
psykiska hälsa. Nämnden vill fortsätta det arbete som startade 2023 med utökad fysisk aktivitet, 
uppsökande verksamhet och fritidsaktiviteter.  
Nämndernas ansökningar under 2024 uppgår till 6,2 miljoner kronor varav 3,6 miljoner kronor sedan 
tidigare har beviljats för olika satsningar.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2024-04-04 
Nämnden för Förskola & Grundskola, 2024-01-17 
Förvaltningen för Förskola & Grundskola, 2024-01-03 
Förvaltningen för Förskola & Grundskola, underlag ansökan ”Samverkan för ökad rörelse” 2024, 

2024-01-03 

Beslutet skickas till 
Nämnden för Förskola & Grundskola, kommunstyrelsens förvaltning: Styrning & Ekonomi 
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Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har avsatt särskilda medel i Kommunbudget 2024, plan 2025–2026 för att främja 
välmående och motverka psykisk ohälsa. Totalt har sju ansökningar om medel inkommit till 
kommunstyrelsen uppgående till 6 200 000 kronor. 

 

Nämnd Område Begärt belopp, kronor Beviljat belopp, kronor 

Vård & Omsorg Möta äldre som besväras av 
ofrivillig ensamhet 

900 000 900 000 

Kultur & Fritid Friskvårds- & 
Aktivitetsgruppens satsning 
för att nå fler barn och unga 

1 200 000 1 200 000 

Kultur & Fritid Tillsammansgruppen – 
ungdomar från 13 år med 
NPF-diagnos erbjuds 
mötesplats och 
engagerande aktiviteter 

500 000 500 000 

Individ & Familjeomsorg Utökade aktiviteter på 
boenden med särskild 
service, BmSS 

 1 000 000 1 000 000 

Individ & Familjeomsorg Aktiviteter inom daglig 
verksamhet för att främja 
välmående och motverka 
psykisk ohälsa 

1 000 000  

Gymnasium & 
Arbetsmarknad 

Främja välmående och 
motverka psykisk ohälsa på 
kommunala gymnasieskolor 

600 000  

Förskola & Grundskola Aktiviteter för ökad fysisk 
aktivitet, uppsökande 
verksamhet och 
fritidsaktiviteter 

1 000 000  

SUMMA  6 200 000 3 600 000 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har i sin beredning inte värderat nämndens ansökan om medel i 
förhållande till övriga ansökningar. De förslag till beslut som förvaltningen lämnar bygger enbart på 
principen om när de inkommit. Det ska med andra ord inte ses på annat sätt än att kommunstyrelsen 
har att göra en samlad bedömning av de tre nu ej avgjorda ärendena i förhållande till avsatt 
budgetmedel uppgående till 5 000 000 kronor. 

 

Malin Aronsson     Anders Johansson 

Kommundirektör     Biträdande kommundirektör 



KUNGSBACKA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1 (1) 
Nämnden för Förskola & Grundskola Datum  

2024-01-17 
 

 
 

 

 

  Expedierat/bestyrkt 

 
 

  
 

§ 4 Dnr FG-2023-00564 
Förskola & Grundskola ansöker om medel för att främja välmående och 
motverka psykisk ohälsa 2024 

Beslut 
Nämnden för Förskola & Grundskola beviljar förvaltningens förslag till ansökan om 
1 MSEK av Alliansens avsatta medel för arbete med att öka barn och ungas fysiska 
och psykiska hälsa." 

Sammanfattning av ärendet 
Vetenskapen är ense om vikten av fysisk aktivitet för våra barn och unga.   
Enigheten är baserad på den positiva effekt som fysisk aktivitet har på såväl kropp, 
själ och motorisk utveckling, men också på att forskare upptäcker riskfaktorer för 
levnadsrelaterade sjukdomar allt längre ner i åldrarna. Forskningsstudier som bygger 
på såväl självskattningar som objektiva mätningar visar att fysiskt aktiva ungdomar 
har bättre fysisk och psykisk hälsa än inaktiva.  
Statens folkhälsomyndighet menar att det finns gott om vetenskapligt stöd för att 
barn som är fysiskt aktiva mår bättre, har större kognitiv kapacitet än andra och 
föreslår ökade möjligheter till fysisk aktivitet i skolan.   
Vi vill med Alliansens medel fortsätta det arbete som vi startade igång under 2023. 
Fokus ligger på att utveckla arbetet med rörelserikedom, äventyrslek, organiserade 
rastaktiviteter, utveckla samarbetet med kultur och fritid kring Mötesplats idrott, 
stärka idrottslärarna i att använda rörelserikedom som kompass i design av lektioner i 
ämnet, samt fortsätta stärka samarbetet med teknik, service och upphandling för 
design av rörelserika utemiljöer samt i arbetet med kampanjen ”På egna ben”.  

Beslutsunderlag 
FG Utveckling & Kvalitets tjänsteskrivelse, 2024-01-03 
Ansökan samverkan ökad rörelse 2024 

Beslutsgång 
Ordförande Emanuel Forsell (M) finner att det finns ett förslag till beslut, det vill 
säga det liggande förslaget och att nämnden för Förskola & Grundskola bifaller det. 

Beslutet skickas till 
Förvaltningen för Förskola & Grundskolas ledningsgrupp  



  

Datum 

2024-01-03 
Diarienummer 

FG-2023-00564 
 
 

 
FG Utveckling & Kvalitet 

Karolina Reinhold 
0300835839 
Utvecklingsledare 

1 (2)   
 Kungsbacka kommun 

434 81 Kungsbacka 

Besöksadress 
Stadshuset, Storgatan 37 

Telefon 0300-83 40 00 

 
www.kungsbacka.se 

 

TJÄNSTESKRIVELSE 

 
Förskola & Grundskola ansöker om medel för att främja välmående och motverka 
psykisk ohälsa 2024.  
Den styrande Alliansen i Kungsbacka avsatte 5 MSEK i kommunbudget 2023 och fem år framåt i syfte 
att främja välmående och motverka psykisk ohälsa. 
Inom Förskola & Grundskolas verksamhet finns goda möjligheter till ytterligare insatser där de gör 
som mest nytta; förebyggande och i ett tidigt stadie. Exempel på satsningar kan vara utökad fysisk 
aktivitet, uppsökande verksamhet, fritidsaktiviteter med mera. 
Syftet är att motverka både fysisk och psykisk ohälsa hos unga i Kungsbacka. 

Förslag till beslut i Nämnden för förskola & grundskola 
Nämnden föreslås bevilja förvaltningens förslag till ansökan om 1 MSEK av Alliansens avsatta medel 
för fortsatt arbete med att öka barns och ungas grad av rörelse och fysiska aktivitet för ökad fysisk och 
psykiskt hälsa och välmående.  

Sammanfattning av ärendet 
Vetenskapen är ense om vikten av fysisk aktivitet för våra barn och unga.   

Enigheten är baserad på den positiva effekt som fysisk aktivitet har på såväl kropp, själ och motorisk 
utveckling, men också på att forskare upptäcker riskfaktorer för levnadsrelaterade sjukdomar allt 
längre ner i åldrarna. Forskningsstudier som bygger på såväl självskattningar som objektiva mätningar 
visar att fysiskt aktiva ungdomar har bättre fysisk och psykisk hälsa än inaktiva.  
Statens folkhälsomyndighet menar att det finns gott om vetenskapligt stöd för att barn som är fysiskt 
aktiva mår bättre, har större kognitiv kapacitet än andra och föreslår ökade möjligheter till fysisk 
aktivitet i skolan.   
Vi vill med Alliansens medel fortsätta det arbete som vi startade igång under 2023. Fokus ligger på att 
utveckla arbetet med rörelserikedom, äventyrslek, organiserade rastaktiviteter, utveckla samarbetet 
med kultur och fritid kring Mötesplats idrott, stärka idrottslärarna i att använda rörelserikedom som 
kompass i design av lektioner i ämnet, samt fortsätta stärka samarbetet med teknik, service och 
upphandling för design av rörelserika utemiljöer samt i arbetet med kampanjen ”På egna ben”.  
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Beslutsunderlag 
FG Utveckling & Kvalitets tjänsteskrivelse, 2024-01-03 
Ansökan samverkan ökad rörelse 2024 
 

Beslutet skickas till 
Förvaltningen för Förskola & Grundskolas ledningsgrupp 
 

 

 

 

Stigert Pettersson    Lars Clemensson 

Förvaltningschef     Utvecklingschef 



 

Kungsbacka kommun | 0300-83 40 00 | info@kungsbacka.se | www.kungsbacka.se 

 

 
Att stärka barn och ungas välmående och 
psykiska hälsa med fysisk aktivitet. 
 

- Underlag ansökan ”Samverkan för ökad rörelse” 2024 

 

 

 

 

 

  



Kungsbacka kommun Rapportmall 2 
   

1 Bakgrund 
Varför skall vi jobba med att öka våra barn och ungas grad av fysisk 
aktivitet? 
Vetenskapen är ense om vikten av fysisk aktivitet för våra barn och unga.  

Enigheten är baserad på den positiva effekt som fysisk aktivitet har på såväl kropp, själ 
och motorisk utveckling, men också på att forskare upptäcker riskfaktorer för 
levnadsrelaterade sjukdomar allt längre ner i åldrarna.  

De flesta organ och vävnader i kroppen påverkas och anpassar sig till regelbunden fysisk 
aktivitet och träning. Rörelse är också utgångspunkten för motorisk utveckling hos barn.  

Ett enstaka träningspass kan ha positiva effekter på humör, medvetenhet, blodtryck och 
blodsockerkontroll. Regelbunden fysisk aktivitet och träning förbättrar livskvaliteten, 
självkänsla, minne, humör, kondition, styrka och minskar risken för många sjukdomar och 
att dö i förtid.  

Forskningsstudier som bygger på såväl självskattningar som objektiva mätningar visar att 
fysiskt aktiva ungdomar har bättre fysisk och psykisk hälsa än inaktiva. 

Statens folkhälsomyndighet menar att det finns gott om vetenskapligt stöd för att barn som 
är fysiskt aktiva mår bättre, har större kognitiv kapacitet än andra och föreslår ökade 
möjligheter till fysisk aktivitet i skolan.  

Sannolikheten är stor att man når de största folkhälsovinsterna om inaktiva barn och 
ungdomar kommer i gång med någon aktivitet. 



Kungsbacka kommun Rapportmall 3 
   

2. Vart är vi idag? 
 

Självskattad hälsa hos flickor minskar successivt i alla åldersgrupperna – 
LUPP 

94 elever utan betyg i idrott och hälsa – SKA 

91% av tonårstjejerna ej fysiska aktiva enligt rekommendation – PEP 
(nationell siffra) 

2 av 10 rör sig enligt rekommendationerna. (stor åldersvariation). (PEP 
nationell siffra) 

74% av 13 åringarna sitter still framför skärm mer än 3h utanför skoltid om 
dagen – PEP (nationell siffra) (Av den totala tiden de satt stilla utgjorde 
10% skolarbete) 

Den sociala gradienten för deltagande i föreningar är stor (30–80%) – PEP 
(nationella siffror) 

Vi har idag 96 barn med obesitas inskrivna i friskvårdsgruppen (12 barn i kö) 
133 barn inskrivna i aktivitetsgruppen, barn med psykisk ohälsa/övervikt (106 
barn i kö) 

Endast hälften av alla barn och unga går eller cyklar till skolan (PEP nationell 
siffra) 
 
Vi ser att avhopp från fritidshemmen och i föreningslivet i stor utsträckning 
sker vid 11–13 års ålder. 
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3. Vart vill vi? 

Öka andelen barn och unga som rör sig enligt rekommendationerna! 

Minska inflödet till våra aktivitet och friskvårdsgrupper! 

Minska stillasittandet på fritid/skoltid! 

Öka antalet barn och elever som går eller cyklar till skolan! 

Öka andelen föreningsaktiva! 

Alla barn har ett betyg i ämnet idrott och hälsa! 
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4. Vad vill vi göra? 
 
Bakgrund för prioriteringar för FG: 
Inom barn och ungdomsidrotten, och framför allt inom idrott och hälsa i skolan, 
finns unika möjligheter att förbättra barns fysiska förmåga och självkänsla. Enligt 
Skolverket har ämnet en särskilt viktig kompenserande roll för elever från familjer 
där man inte rör sig så mycket och för elever med funktionsnedsättning. 
 
Folkhälsomyndigheten har i folkhälsopolitiska rapporter uttryckt en särskild vilja 
att nå den grupp av barn och ungdomar som inte alls eller i begränsad 
utsträckning är idrottsinaktiva. Myndigheten har därför föreslagit att man både bör 
utveckla och kvalitetssäkra ämnet idrott och hälsa, och i synnerhet beakta 
lågaktiva elevers önskemål och behov liksom genusperspektivet i undervisningen. 
 
Majoriteten av eleverna har två lektioner idrott och hälsa per veckan. Antalet 
lektioner räcker inte för att bidra till rekommendationerna om daglig fysisk aktivitet 
under skolveckan. Samtidigt är det just under skoldagen som det finns möjligheter 
att skapa förutsättningar för fysisk aktivitet för alla elever. Detta är inte minst 
angeläget för den subgrupp av idrottsinaktiva som på frågan ”Hur mår du idag” 
oftare svarar ”dåligt” eller ”mycket dåligt” (13% jämfört med 3% av övriga elever) 
 
Daglig fysisk aktivitet under skoldagen har haft svårt att få genomslag och 
utövandet är starkt knutet till kön, ålder och om eleven redan är idrottsaktiv.  
Hösten 2016 kom en utredning om en stadieindelad timplan för grundskolan. I 
denna föreslår utredaren att inte utöka ämnet idrott och hälsa i timplanen. Skälet 
som lyfts fram är att de flesta elever når godkänt i ämnet. Istället förordas att 
skolan skall stärka den dagliga fysiska aktiviteten inom skolans ram. Vi menar, 
givet vår egen och andras studier, att ett dylikt förslag kräver att skolorna 
utvecklar en tydlig strategi kring ansvaret för de dagliga fysiska aktiviteterna. 
Vem/Vilka ska bistå den pedagogiska ledningen av dessa och vilka ekonomiska 
förutsättningar behöver skapas för att utrusta och utveckla aktiva klassrum och 
regelbundna rörelseaktiviteter under den samlade skoldagen? 
 
Flertalet studier bekräftar ett starkt samband mellan egenupplevd motorisk 
kompetens och motivation till ämnet. Resultaten visar med tydlighet att elever 
med lågt intresse och motivation till ämnet bildar en närmast homogen stereotyp 
på gruppnivå. De har en stor ängslan inför lektionerna, oro för att prestera inför 
andra, lågt egenskattad motorisk kompetens, ser inte något större värde av 
ämnet vare sig nu eller i framtiden och låg vilja att utvecklas i detsamma. Studier 
visar också att denna grupp visar ett lägre intresse för skolan som helhet.  
 
Rörelserikedom eller rörelseförståelse kommer från det internationella begreppet 
physical literacy och är centralt för den motoriska kompetensen. Rörelserikedom 
är en helhetssyn på fysisk aktivitet som inte är kopplat till resultat eller prestation 
utan det bygger på kroppens funktioner av rörelserikedom som att hoppa, 
springa, balansera, klättra osv. och målet är att fler ska röra på sig hela livet. 
Rörelserikedom bygger på en kombination av motivation, självförtroende, 
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kunskap, kompetens och förståelse för rörelse. Genom att utveckla 
grundläggande rörelserikedom och trygghet i olika moment som innefattar rörelse 
ökar både förmågan och lusten att delta i aktiviteter.  

 

Vad behöver vi göra ur ett främjande perspektiv - För alla  
Organiserade rastaktiviteter och utemiljö förskola och 
grundskola 
 
Lång sikt:  
Skolor och förskolor skall ha tillgång till utrustning och material som behövs i 
arbetet med att skapa förutsättningar för rörelserikedom, äventyrslek och 
organiserade rastaktiviteter. Se det som en naturlig del att planera för 
rörelserikedom och skapa möjlighet för våra barn och elever att vara i rörelse 
under organiserade former i våra verksamheter. 
 
2024:  
Följa upp satsningen på material till verksamheterna dels genom att 
sammanställa vad de kunnat köpa in av de önskade materialen, dels genom att 
besöka samtliga verksamheter i maj 2024 för att ta vara på deras erfarenheter 
kring hur man organiserat och jobbat med rastaktiviteter. Samt hur materialet 
kommit till användning.  
 
  
• Uppföljning av verksamheternas arbete med organiserade rastaktiviteter.  
• Följer upp arbetet på våra testförskolor. (Ögärdet, Dannebacka och 
Sommarlust) 
• Sprida erfarenheter.   
• Fortsätta samarbeta med andra förvaltningarna i arbetet med att ta fram en 
fritidsbank för Kungsbacka.   
• Fortsätta kunskapshöja genom riktad kompetensutveckling. 
• Följa och stödja arbetet med Hålabäcks elevprototyper på sin drömskolgård. 
 
Budget 2024:  
Medel kommer att användas för att köpa in material till de som inte hade 
möjlighet att införskaffa beviljat material före årsskiftet. Vikariekostnader för 
personal som bidrar med erfarenheter och kompetenser i satsningen som jobbar 
aktivt på ett bra sätt med organiserade rastaktiviteter, rörelserikedom och 
äventyrslek. Processtöd för uppföljning och utveckling.  
 
 
Aktiva klassrum innemiljöer 
2024:  
Stimulera till innovation via idétorget 
 
Budget: 
Ej aktuellt 
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Kunskap om röreslerikedom (physicla litteracy) och motivation 
till rörelse och idrott 
 
Lång sikt: 
Rörelserikedom är en av grundstenarna i vårt arbete på våra förskolor och 
skolor. Alla barn utmanas regelbundet i de fysiska grunderna. Vi har skapat ett 
rörelseråd i kommunen där samtliga förvaltningar finns representerade. Vi har 
rörelseråd på våra skolor. Vi har en egen ”Change the game” konferens i 
Kungsbacka.  
 
2024:  
Vi jobbar för att göra begreppet rörelserikedom känt och ökar kunskapen om 
vad det är och varför det är viktigt genom olika kunskapshöjande aktiviteter till 
våra rektorer, pedagoger och nyckelpersoner internt och från andra 
förvaltningar.  

• Utökat samarbetet med andra förvaltningar genom representation i 
arbetsgruppen för koncept utemiljöer.   

• Stärker samarbetet internt genom att sprida och samordna kunskaper 
och resurser inom området Riskful Play och rörelserikedom. 

• Samarbete med Teknik och Service kring protokoll vid besiktning av 
gårdar vid beställningar av nytt material. 

• Arbeta fram en rutin på beställning av naturligt material till våra 
verksamheter. (upphandling, återbruk av kommunalt naturmaterial) 

• Genomföra en första kunskapshöjande konferens till hösten med interna 
och externa utbildare och inspiratörer. 

• Eventuellt konkret case för utveckling av område med rörelserikedom och 
äventyrslek som kompass. Caset handlar om utveckling av skogsområdet 
vid Skårbyskolan. 
 

Budget 2024: 
Medel kommer användas för processtöd för fortsatt arbete och ersättning till 
externa föreläsare. Eventuella vikariekostnader case ”Skårbyskogen”. 
 

 
Ämnet idrott och hälsa 
Lång sikt: 
Vi använder rörelserikedom som kompass vid design av lektioner i idrott och hälsa 
och alla elever vill, vågar och kan delta på lektioner i ämnet. 

2024:  
Stärka idrottslärarnas och andra funktioner som undervisar i ämnet idrott och hälsas 
kompetens i rörelserikedom genom teoretisk och praktisk utbildning. 

• Genomföra föreläsningar och workshops för idrottslärarnätverket. 
(Dean Kriellaars och Pilo Stylin).  
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Budget 2024:  
Inköp av enklare material som startkit för design av aktiviteter. Arvode föreläsare. 
 
 

Gå och cykla till skolan/aktiv transport 
Följer arbetet i Luleå och de nya nationella riktlinjerna.  
 
2024:  
Vi  stärker samarbetet med Teknik förvaltningen i deras satsning ”På egna ben”   
 

• Kommunikation tillsammans med Teknik för rekrytering av fler skolor. 

• Information på Insidan och sprida material till vårdnadshavare om de 
positiva effekter kopplade till att låta barn gå eller cykla till skolan. 

Budget 2024:  
Inte aktuellt 

 
 

Vad behöver vi göra ur ett förebyggande perspektiv - Där 
det verkar ske en negativ förändring 
 
Mötesplats idrott enligt Varla modellen 
På lång sikt:  
Alla elever som är i behov av att börja röra på sig får möjligheten att göra det under 
organiserade former, ledda av unga ledare från Kultur och Fritid i direkt anslutning 
till skoldagen.  
 
2024:  
Fortsatt utveckling av arbetet med Mötesplats idrott enligt Varlamodellen på 
Varlaskolan, Skårbyskolan, Åsaskolan och Kollaskolan. 

• Fortsätt stötta skolorna i att etablera Varlamodellen som för för mötesplats 
idrott. 

• Etablera det uppstartade nätverket mellan de ansvariga på skolorna och 
ungdomscoacherna från KFT. 

• Stärka samarbetet kring eleverna genom dialog mellan deras mentorer och 
ungdomscoacherna på mötesplatserna. 

• Påbörja arbeta med rekrytering av elever till mötesplatsen redan i åk 6 och 
genom enheten för flerspråkigt lärande. 
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• Stärka dialogen mellan KFT och FG kring planering och behovsstyrning av 
öppnande av nya mötesplatser. 

• Besöka och följa upp arbetet med mötesplatserna. 

 
Budget 2024:  
Finansiering av projektledare. 
 
 
 

Utveckling av Fritidsverksamheten – samverkan föreningsliv  
 
Lång sikt:  
Riktade insatser till identifierade grupper tillsammans med Kultur och fritid samt föreningslivet med 
fritidshemmen som plattform.  
 
2024:  
Skapa oss en bild av gruppen och deras behov samt med vilka och hur vi behöver samarbeta. 
 
Budget 2024:  
Processtöd.  
 
 
Vårdande – De grupper som idag är helt inaktiva 
Lång sikt:  
Minska antalet barn och unga som är inaktiva.  
 
2024:  
Se över och utveckla samarbetet med Kultur och Fritid kopplat till Friskvårds och 
Aktivitetsgrupperna.  
 
Budget 2024:  
Inte aktuellt  

 

Utvecklande av light sports communities 
2024: * 
Mötesplatsidrott, i övrigt på vänt. 

 

 

 

Budget 
Schablon 

Kostnad 
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Personal: 
Processtöd, 
vikarier 

500 000 

Kunskapshöjnin
g: 
utbildning/konfere
ns/WS 

300 000 

Material  
Rastaktiviteter, 
äventyrslek, 
rörelserikedom, 
aktivitetsdesign 

200 000 

Totalt 1 000 000 

 

 

 

 

 

Uppmaning för utveckling av samverkan för ökad rörelse  
– Ett rörelserikt Kungsbacka 
Frågan om att öka våra barn och ungas grad av rörelse, fysisk aktivitet, välmående och 
fysisk/psykisk hälsa kan inte lösas av förskolan och skolan ensamt även om vi har en unik 
möjlighet och en fantastisk arena för att göra skillnad.  Frågan berör alla våra 
samhällssektorer. Skolan är en av 8 arenor som ingår i modellen ”Eigth investments that 
work for physical acitivity”. Vi ser därför att samordning mellan våra olika förvaltningars 
satsningar är en viktig del av ett långsiktigt arbete för att stärka våra barn och ungas 
välmående och hälsa.  
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Eight investments that work for Physical activity: 

 
 
 
 
 

 


	Kommunstyrelsens arbetsutskott
	Svar på Utbildningsdepartementets remiss av utkast till lagrådsremiss om Skärpta krav i sfi (U2024/00641)
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet
	Utredningsuppdrag
	Kommunal vuxenutbildning i svenska för invandare (sfi)
	Rätt att delta i sfi
	Kurser inom sfi
	Genomströmningen i sfi

	Utredningens förslag
	6.1  Kommunen ska upprätta en handlingsplan för sina insatser för att nå dem som har rätt till sfi
	6.2  En elevs kunskaper ska bedömas
	6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år
	6.5 Eleven ska ha rätt att delta i sfi i en annan kommun än hemkommunen
	8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser

	Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning
	6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år
	8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser



	Yttrande över Utbildningsdepartementets remiss av utkast till lagrådsremiss om Skärpta krav i sfi (U2024/00641)
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj
	6.4  Rätten till sfi ska gälla i tre år
	8 Ikraftträdande- och övergångsbestämmelser


	Yttrande över Utbildningsdepartementets remiss: Skärpta krav i sfi (U2024/00641)
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj

	Svar på Socialdepartementets remiss av betänkandet Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62)
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet
	Utredningens innehåll
	Kommunstyrelsens förvaltnings bedömning


	Yttrande över Socialdepartementets remiss över betänkande Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62)
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj

	Yttrande över remiss – Narkotikautredningen - Betänkandet "Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus"
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till

	Yttrande över Socialdepartementets remiss: Narkotikautredningen – Betänkandet, Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62).
	Sammanfattande inställning
	Nämndens ställningstagande i detalj

	Remiss - Narkotikautredningen - Betänkandet - Vi kan bättre! Kunskapsbaserad narkotikapolitik med liv och hälsa i fokus (SOU 2023:62)
	Förslag till beslut i Nämnden för Individ & Familjeomsorg
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till

	Yttrande över Socialdepartementets remiss: Betänkande från Narkotikautredningen (S2024/00085)
	Sammanfattande inställning
	Nämndens inställning i detalj

	Begäran om yttrande - Betänkande från Narkotikautredningen (KS 2024-00081)
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till

	Begäran om yttrande - Betänkande från Narkotikautredningen (KS 2024-00081)
	Förslag till beslut i nämnden för Kultur & Fritid
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till

	Svar på Boverkets remiss om förslag till föreskrifter om regionplan
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet

	Yttrande över remiss: ”Boverkets förslag till föreskrifter om regionplan; med konsekvensutredning”
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj

	Svar på Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss av promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083)
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet

	Yttrande över Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss av Promemorian Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083)
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj
	Allmänt om promemorian
	Avsnitt 3.3 Obligatoriskt för kommunen att tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer
	Avsnitt 5.3 Från kommunal riktlinje till kommunal handlingsplan
	Avsnitt 8.5 Förslaget till förordning om kommuners skyldighet att ställa hyresgaranti


	Yttrande över Landsbygds- och infrastrukturdepartementets remiss: Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning (LI2024/00083)
	Sammanfattande inställning
	Kommunens inställning i detalj

	Yttrande över remiss - Promemorian "Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning"
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till

	Remiss - Promemorian "Åtgärder för en bättre bostadsförsörjning"
	Förslag till beslut i Nämnden för Individ & Familjeomsorg
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till

	Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - Individ & Familjeomsorg
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet

	Initiativärende (M), (L), (KD), (C), (S) - Ansökan till kommunstyrelsen om bidrag till hälsofrämjande åtgärder till Individ och Familj inom daglig verksamhet
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till

	Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - Gymnasium & Arbetsmarknad
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet

	Främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på Kungsbackas kommunala gymnasieskolor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Beslutet skickas till

	Främja välmående och motverka psykisk ohälsa bland elever på Kungsbackas kommunala gymnasieskolor
	Förslag till beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Begäran om medel för att främja välmående och motverka psykisk ohälsa - Förskola & Grundskola
	Förslag till beslut i kommunstyrelsen
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag
	Beslutet skickas till
	Beskrivning av ärendet




